
 

 

 

 

 

 

 

 

 

±łȌŜƴƝ ǎƻǳǎŜŘŞΣ 

ƻǇŠǘ ǎŜ Ǿ ƪǊłǘƪƻǎǘƛ ǾǊłǘƝƳ ƪ ǎƛǘǳŀŎƛ ƪƻƭŜƳ 
ƪŀƳŜƴƴŞƘƻ ƳƻǎǘǳΦ bŀ ŘŀƭǑƝ ǎŎƘǻȊŎŜ ǎ 
hejtmanem Ing. Peterou mi bylo 
ǇǌƛǎƭƝōŜƴƻΣ ȌŜ ǊŜƪƻƴǎǘǊǳƪŎŜ Ƴƻǎǘǳ ōǳŘŜ 
ȊŀƘłƧŜƴŀ ƴŀ ƧŀǌŜ ƴŀŘŎƘłȊŜƧƝŎƝƘƻ ǊƻƪǳΦ 
tǌŜǎƴȇ ǘŜǊƳƝƴ ǇǊƻȊŀǘƝƳ ƴŜƴƝ ƳƻȌƴŞ ǳǊőƛǘΦ 
±ǑŜ ȊłƭŜȌƝ ƴŀ ǇǊǻōŠƘǳ ǾȇōŠǊƻǾŞƘƻ ǌƝȊŜƴƝ 
ƴŀ ȊƘƻǘƻǾƛǘŜƭŜ ŘƝƭŀ ŀ Ǿ ƴŜǇƻǎƭŜŘƴƝ ǌŀŘŠ 
ǘŀƪŞ ƴŀ ǇƻőŀǎƝΦ [łǾƪŀ ǇǊƻ ǇŠǑƝ ƴŜƴƝ 
ǎƻǳőłǎǘƝ ǇǊƻƧŜƪǘǳΦ ± ƭŜŘƴǳ ǇǊƻōŠƘƴŜ 
ǎŎƘǻȊƪŀ ǎ ǇǊƻƧŜƪǘŀƴǘŜƳΣ ƪǘŜǊȇ ƴŀǾǊƘƴŜ 
ƭłǾƪǳ ƴƻǾƻǳΣ ƘƻŘƝŎƝ ǎŜ ƪŜ ǎǘŀǾŜōƴƝƳǳ 
slohu mostu. Oprava mostu bude 
ŦƛƴŀƴŎƻǾłƴŀ Ȋ ǇǊƻǎǘǌŜŘƪǻ ƪǊŀƧŜΦ [łǾƪǳ 
ƳǳǎƝ ǳƘǊŀŘƛǘ ȊŜ ǎǾŞƘƻ ǊƻȊǇƻőǘǳ ƻōŜŎΦ 

± ǌƝƧƴǳ ǇǊƻōŠƘƭȅ ƪƻƳǳƴłƭƴƝ ǾƻƭōȅΦ 5ŠƪǳƧƛ 
ǾǑŜƳΣ ƪǘŜǌƝ ǎŜ ƪ ǾƻƭōłƳ ŘƻǎǘŀǾƛƭƛΦ tƻǘŠǑƛƭ 
ƳŠ ǇǊƻƧŜǾ ŘǻǾŠǊȅ ±łǎΣ Ǿƻƭƛőǻ ƛ ƧŜŘƴƻƘƭŀǎƴŞ 
ȊǾƻƭŜƴƝ ǎǘŀǊƻǎǘȅ ȊŜ ǎǘǊŀƴȅ ȊŀǎǘǳǇƛǘŜƭǻΦ 
±ƴƝƳłƳ ǘǳǘƻ ŘǻǾŠǊǳ Ƨŀƪƻ ȊłǾŀȊŜƪ ŀ ǾŜƭƪƻǳ 
ȊƻŘǇƻǾŠŘƴƻǎǘΦ ¢ŀƪ Ƨŀƪƻ Ǿ ƳƛƴǳƭȇŎƘ 
ƻōŘƻōƝŎƘ ǎŜ ōǳŘŜƳŜ ǎƴŀȌƛǘ ŘłƭŜ ǊƻȊǾƝƧŜǘ 
ƻōŜŎ ƪ ǾǑŜƻōŜŎƴŞ ǎǇƻƪƻƧŜƴƻǎǘƛΦ 

± ƳƛƴǳƭŞƳ őƝǎƭŜ [ƛǎǘǻ ƧǎŜƳ ±łǎ ƛƴŦƻǊƳƻǾŀƭ 
ƻ ǇǊǻōŠƘǳ ǎƻǳǘŠȌŜ αaȅ ǘǌƝŘƝƳŜ ƴŜƧƭŞǇŜάΣ 
ƪǘŜǊƻǳ ȊƻǊƎŀƴƛȊƻǾŀƭ {ǘǌŜŘƻőŜǎƪȇ ƪǊŀƧΦ ± 
ƪƻƴŜőƴŞƳ ǇƻǌŀŘƝ ƧǎƳŜ ǎŜ ǳƳƝǎǘƛƭƛ ǾŜ ǎǾŞ 

ǾŜƭƛƪƻǎǘƴƝ ƪŀǘŜƎƻǊƛƛ ƴŀ ƪǊłǎƴŞƳ ŘǊǳƘŞƳ 
ƳƝǎǘŠΦ bŀǑƝƳ ŎƝƭŜƳ ōǳŘŜ ǇǊƻ ǇǌƝǑǘƝ ǊƻőƴƝƪ 
ǘŀ ƴŜƧǾȅǑǑƝ ƳŜǘŀΦ tƻŘƳƝƴƪƻǳ ǾƝǘŠȊǎǘǾƝ ƧŜ 
ŀƭŜ ǎǇƻƭǳǇǊłŎŜ ƴłǎ ǾǑŜŎƘΦ IƭŀǾƴŠ se 
ƻōǊŀŎƝƳ ƴŀ ǘȅΣ ǇǊƻ ƪǘŜǊŞ ƪƻƴőƝ ǇǊƻōƭŞƳ ǎ 
ǾȅǳȌƛǘŜƭƴȇƳ ƻŘǇŀŘŜƳ ǾƘƻȊŜƴƝƳ Řƻ 
ǇƻǇŜƭƴƛŎŜΦ ¢ƻ ƧŜ ǾŜƭƳƛ ƴŜŜŦŜƪǘƛǾƴƝ 
ƴŀƪƭłŘłƴƝ ǎ ŎŜƴƴȇƳƛ ǎǳǊƻǾƛƴŀƳƛΗ bŜōǳřǘŜ 
ǳȌ ƭƘƻǎǘŜƧƴƝ ŀ ǇƻƘƻŘƭƴƝΗ YŜ ƪƻƴǘŜƧƴŜǊǳ ƴŀ 
ǘǌƝŘŠƴȇ ƻŘǇŀŘ ǘƻ ƴŜƳł ƴƛƪŘƻ Ȋ ƴłǎ ǘŀƪ 
ƴŜǇǌŜƪƻƴŀǘŜƭƴŠ ŘŀƭŜƪƻΦ 

V ƭƛǎǘƻǇŀŘǳ ƭŜǘƻǑƴƝƘƻ Ǌƻƪǳ ōȅƭŀ ǾȅƘƭłǑŜƴŀ 
ǾȇȊǾŀΣ Ǿ ǊłƳŎƛ ƪǘŜǊŞ ƧŜ ƳƻȌƴŞ ȊƝǎƪŀǘ ŘƻǘŀŎƛ 
ƴŀ ƻǇǊŀǾǳ ƪŀǇƭŜΦ ¿łŘƻǎǘ ƳǳǎƝ ōȇǘ ǇƻŘłƴŀ 
ƘƴŜŘ ƴŀ Ȋŀőłǘƪǳ ƭŜŘƴŀΦ 2ŀǎǳ ƧŜ ǾŜƭƳƛ ƳłƭƻΣ 
ŀƭŜ ǎƴŀȌƝƳŜ ǎŜΣ ŀōȅŎƘƻƳ ǾǑŜ ǇƻǘǌŜōƴŞ ƪ 
ǇƻŘłƴƝ ȌłŘƻǎǘƛ ƻ ǇǌƛŘŠƭŜƴƝ ŘƻǘŀŎŜ ȊǾƭłŘƭƛ Ǿ 
ǳǊőŜƴŞƳ ǘŜǊƳƝƴǳΦ ±ŜƭƳƛ ǇƻŘƻōƴł ƧŜ 
ǎƛǘǳŀŎŜ ǎ ǾȇǎǘŀǾōƻǳ ŘŠǘǎƪŞƘƻ ƘǌƛǑǘŠ ǳ 
ƻōŜŎƴƝŎƘ ōȅǘƻǾŜƪΦ 

5ƻǾƻƭǘŜ ƳƛΣ ŀōȅŎƘ ±łƳ ƴŀ ȊłǾŠǊ ǇƻǇǌłƭ Řƻ 
ƴƻǾŞƘƻ Ǌƻƪǳ нлмр ƘƻŘƴŠ ǑǘŠǎǘƝΣ ǇŜǾƴŞ 
ȊŘǊŀǾƝΣ ǊƻŘƛƴƴƻǳ ǇƻƘƻŘǳ ŀ ƳƴƻƘƻ 
ǇǊŀŎƻǾƴƝŎƘ ŀ ƻǎƻōƴƝŎƘ ǵǎǇŠŎƘǻΦ 

aŀǊǘƛƴ {ȇƪƻǊŀΣ ǎǘŀǊƻǎǘŀ 

MY 2w нмммо           нΦǊƻőƴƝƪ  4ΦőΦнл14 



5ǊŀƪƛłŘŀ ǘŜƴǘƻƪǊłǘ ǳ /ƘƻǘǳǘƛŎ 

tƻŘȊƛƳƴƝ ǇƻǳǑǘŠƴƝ ŘǊŀƪǻΣ ƪǘŜǊŞ ƧŜ ǳǊőŜƴŞ 
ȊŜƧƳŞƴŀ ŘŠǘŜƳ Ȋ ƳŀǘŜǌǎƪŞ Ǒƪƻƭȅ ǎƛ 
ǘŜƴǘƻƪǊłǘ ŦŀƴŘƻǾŞ ŘǊŀƪǻ ŀ ŘǊłőƪǻ ǳȌƛƭƛ ƴŀ 
Ǉƻƭƛ ƳŜȊƛ /ƘƻǘǳǘƛŎŜƳƛ ŀ wŀŘƛƳƝΦ tǊłǾŠ ǘŀƳ 
ǎŜ ŘƝƪȅ ǘǊǇŠƭƛǾƻǎǘƛ ǊƻŘƛőǻ ƻōƧŜǾƛƭƻ ƴŀ 
obloze spoǳǎǘȅ ŘǊŀƪǻΦ WŜŘŜƴ Ȋ ƴƛŎƘ ǎŜ 
ōƻƘǳȌŜƭ ȊŀƳƻǘŀƭ Řƻ ŘǊłǘǻ ŀ ƴƛƪŘƻ Ƙƻ ƧƛȌ 
ƴŜŘƻƪłȊŀƭ ǎǳƴŘŀǘΦ bŀǑƭƛ ǎŜ ƛ ǘŀŎƝΣ Ŏƻ 
ŘǊŀƪƻǾƛ ŎƘǘŠƭƛ Ǉƻǎƭŀǘ ǾȊƪŀȊΦόƭƳύ 

 

 

 

 

 

{ƻŎƘŀ Ƴł ƧƛȌ ǎǾŞ ƳƝǎǘƻ ŀ ƧŜ 
ǾȅǎǾŠŎŜƴł 

CŀǊłǌ WƻǎŜŦ bŜǊŀŘ ǾȅǎǾŠǘƛƭ ǎƻŎƘǳ ǎǾΦ Wŀƴŀ 
bŜǇƻƳǳŎƪŞƘƻΦ ¦őƛƴƛƭ ǘŀƪ Ȋŀ ǇǌƝǘƻƳƴƻǎǘƛ 
ƳƴƻƘŀ ƻōőŀƴǻ wŀŘƛƳƛΣ ǎǘŀǊƻǎǘȅ hōŎŜ ƛ 
ƻǎǘŀǘƴƝŎƘ ȊŀǎǘǳǇƛǘŜƭǻΦ 5ǻƭŜȌƛǘȇƳƛ Ƙƻǎǘȅ ōȅƭƛ 
őƭŜƴƻǾŞ ŘŠǘǎƪŞƘƻ ǎōƻǊǳ Yǳƶƪȅ ŀ 
ǎŀƳƻȊǌŜƧƳŠ ǘŀƪŞ ŀǳǘƻǊ ǊŜƴƻǾŀŎŜ ǎƻŎƘȅ 
WŀǊƳƛƭ tƭŀŎƘȇ ǎŜ ǎǾȇƳƛ ǇƻƳƻŎƴƝƪȅΦ 5Šǘǎƪȇ 
ǎōƻǊ ǇƻŘ ǾŜŘŜƴƝƳ ǇŀƴƝ [ƛƴŘȅ aŀǘƻǳǑƪƻǾŞ 
ȊŀȊǇƝǾŀƭ ƴŀ ǾƻƭƴŞƳ ǇǊƻǎǘǊŀƴǎǘǾƝ ǇǌŜd ƪŀǇƭƝΣ 
ƪŘŜ ǎƛ ƭƛŘŞ ƳƻƘƭƛ Řłǘ ǎǾŀǌŜƴŞ ǾƝƴƻ ƴŜōƻ őŀƧ 
ƴŀ ȊŀƘǌłǘƝΦ tƻ ǇǌƛǇƻƳƝƴŎŜ ƘƛǎǘƻǊƛŎƪȇŎƘ 
ƛƴŦƻǊƳŀŎƝ ƻ ǎƻǑŜ ŀ ǘŀƪŞ ƻ ǎŀƳƻǘƴŞ ƻǎƻōŠ 
ǎǾΦ Wŀƴŀ Ȋ bŜǇƻƳǳƪǳ ŦŀǊłǌ ǾǑŜŎƘƴȅ 
pǌƝǘƻƳƴŞ ǇƻȊǾŀƭ Řƻ ƪŀǇƭŜΣ ƪŘŜ ǎŜ 
ǳǎƪǳǘŜőƴƛƭŀ ǘǊŀŘƛőƴƝ ƳǑŜΣ ƪǘŜǊƻǳ ŦŀǊłǌ Ǿ 
wŀŘƛƳƛ ǎƭƻǳȌƝ ƪŀȌŘƻǳ őǘǾǊǘƻǳ ǎƻōƻǘǳ Ǿ 
ƳŠǎƝŎƛΦ aǑƛ ȊǇǌƝƧŜƳƴƛƭŀ ǎǾȇƳ ȊǇŠǾŜƳ ǇŀƴƝ 
[ƛƴŘŀ aŀǘƻǳǑƪƻǾłΣ ǾŜŘƻǳŎƝ ŘŠǘǎƪŞƘƻ 
ǇŠǾŜŎƪŞƘƻ ǎōƻǊǳ YǳƶƪȅΣ ƴŀ ƘŀǊƳƻƴƛǳƳ Ƨƛ 
ŘƻǇǊƻǾƻŘƛƭŀ ǇŀƴƝ .ƭŀƴƪŀ ½ŜŘƴƝƪƻǾłΦ {ƻŎƘŀ 
ƧŜ ǘǊǾŀƭŜ ǳƳƝǎǘŠƴŀ ǾǇǊŀǾƻ ǇǌŜŘ ǾŎƘƻŘŜƳ 
Řƻ ƪŀǇƭŜΦ tǌƛōȅƭŀ ƧƝ ǎǾŀǘƻȊłǌΣ ƴŀ ƪǘŜǊŞ ƧŜ 

ǇŠǘ ǑŜǎǘƛŎƝǇȇŎƘ ƘǾŠȊŘΦ WŘŜ ǘƻǘƛȌ ƻ ŀǊǘŜŦŀƪǘ 
ǎǾΦ Wŀƴŀ bŜǇƻƳǳŎƪŞƘƻΣ ƪǘŜǊȇ ǘŞǘƻ ǎƻǑŜ 
ŎƘȅōŠƭΦ 

±Ŝƭƪȇ ŘƝƪ Ȋŀ ǇƻƳƻŎ Ǉǌƛ ǇƻǌłŘłƴƝ ǘŞǘƻ 
ƳƛƳƻǌłŘƴŞ ŀƪŎŜ ǇŀǘǌƝ ǇŀƴƝ IƻƳƻƭƻǾŞ a 
Ǉŀƴǳ bƻǾłƪƻǾƛΦ όƭƳύ 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Chod²me tvoŚit do bĨval® Jednoty 

NŊkdy se n§s sejde pŊt, jindy skoro 

dvacet. Kdo chce, chod² tvoŚit 

nejrŢznŊjġ² vĨrobky do bĨval® 

Jednoty. PŚed V§noci jsme si udŊlali 

adventn² kalend§Śe, v§noļn² vŊnce, 

ale tak® pŚ§n²ļka nebo ozdobn® 

kol²ļky. Aļkoli tvoŚit chod² hlavnŊ 

dŊvļata, dveŚe maj² otevŚen® i 

chlapci.(lm) 

 

 

½#tL{ 5=¢N 5h мΦ wh2bNY¦ 

½#Y[!5bN ~Yh[¸ 

½łǇƛǎ ŘŠǘƝ Řƻ мΦǊƻőƴƝƪǳ ½łƪƭŀŘƴƝ Ǒƪƻƭȅ 

v wŀŘƛƳƛ ǇǊƻ ǑƪƻƭƴƝ Ǌƻƪ нлмрκнлмс ǎŜ 

ǳǎƪǳǘŜőƴƝ 

ve őǘǾǊǘŜƪ мрΦмΦнлмр v ŘƻōŠ 

od 13.00 ς 18.00 hodin 

V ōǳŘƻǾŠ ½~ wŀŘƛƳ Ǿ ǇǌƝȊŜƳƝ 

v ǳőŜōƴłŎƘ мΦ ŀ нΦǊƻőƴƝƪǳ 



/ƘƻŘƝƳŜ ǘǾƻǌƛǘ Řƻ ōȇǾŀƭŞ WŜŘƴƻǘȅ 

bŠƪŘȅ ǎŜ ƴłǎ ǎŜƧŘŜ ǇŠǘΣ ƧƛƴŘȅ ǎƪƻǊƻ ŘǾŀŎŜǘΦ 
YŘƻ ŎƘŎŜΣ ŎƘƻŘƝ ǘǾƻǌƛǘ ƴŜƧǊǻȊƴŠƧǑƝ ǾȇǊƻōƪȅ 
Řƻ ōȇǾŀƭŞ WŜŘƴƻǘȅΦ tǌŜŘ ±łƴƻŎƛ ƧǎƳŜ ǎƛ 
ǳŘŠƭŀƭƛ ŀŘǾŜƴǘƴƝ ƪŀƭŜƴŘłǌŜΣ ǾłƴƻőƴƝ ǾŠƴŎŜΣ 
ŀƭŜ ǘŀƪŞ ǇǌłƴƝőƪŀ ƴŜōƻ ƻȊŘƻōƴŞ ƪƻƭƝőƪȅΦ 
!őƪƻƭƛ ǘǾƻǌƛǘ ŎƘƻŘƝ ƘƭŀǾƴŠ ŘŠǾőŀǘŀΣ ŘǾŜǌŜ 
ƳŀƧƝ ƻǘŜǾǌŜƴŞ ƛ ŎƘƭŀǇŎƛΦόƭƳύ 

 

 

 

 

 

 

 

17.listopad 

Wǎƻǳ ǳŘłƭƻǎǘƛΣ ƴŀ ƪǘŜǊŞ ǎŜ ƴŜȊŀǇƻƳƝƴłΦ 
Jednou z ƴƛŎƘ ƧŜ мтΦƭƛǎǘƻǇŀŘΣ ƴłǑ {ǘłǘƴƝ 
ǎǾłǘŜƪΦ WŜ ǘƻ 5Ŝƴ ōƻƧŜ Ȋa svobodu a 
demokracii. 17.listopadu 1989 vypukla 
v 2ŜǎƪƻǎƭƻǾŜƴǎƪǳ {ŀƳŜǘƻǾł ǊŜǾƻƭǳŎŜΣ ƧŜ ǘƻ 
ǳȌ нр ƭŜǘΦ  

tǌŜŘ ǘƻǳǘƻ ǊŜǾƻƭǳŎƝ ƧǎƳŜ ǇǊƻȌƝǾŀƭƛ ǘΦȊǾΦ 
ƻōŘƻōƝ ǘƻǘŀƭƛǘȅ ŀ ǎǇƻƭǳ ǎ ƴłƳƛ ƛ ǾǑŜŎƘƴȅ 
őƭŜƴǎƪŞ ȊŜƳŠ ±ŀǊǑŀǾǎƪŞ ǎƳƭƻǳǾȅΦ ½ŜƳƝƳ 
±ŀǊǑŀǾǎƪŞ ǎƳƭƻǳǾȅ ǾŜƭŜƭ {ƻǾŠǘǎƪȇ svaz. 
V ǊƻŎŜ мфун ƧǎƳŜ ǘŜŘȅ ǎƭŀǾƛƭƛ тнΦ ǾȇǊƻőƝ 
yƝƧƴƻǾŞ ǊŜǾƻƭǳŎŜ Ǿ ŘǳŎƘǳ ƻŘƪŀȊǳ ±ŜƭƪŞƘƻ 
ǌƝƧƴŀΣ Ǿ ǇŜǾƴŞƳ ǎǇƻƧŜƴŜŎǘǾƝ ǎŜ {{{w Ȋŀ 
ǇǌƝǎǘŀǾōǳ ŀ ŘŜƳƻƪǊŀǘƛȊŀŎƛ ǎǇƻƭŜőƴƻǎǘƛΦ 

{ŀƳŜǘƻǾł ǊŜǾƻƭǳŎŜ ǎŜ ōƭƝȌƛƭŀΣ ŀƭŜ ƴƛƪŘƻ 
ƴŜǾŠŘŠƭΣ ȌŜ ǳȌ ƧŜ Ȋŀ ŘǾŜǌƳƛΦ bŜǾŠŘŠƭƛ ǘƻ 
ŀƴƛ ƴŀǑƛ ƴŜƧǾȅǑǑƝΥ DǳǎǘŀǾ Iǳǎłƪ ς prezident 
2{{wΣ aƛƭƻǑ  WŀƪŜǑ ς ƎŜƴŜǊłƭƴƝ ǘŀƧŜƳƴƝƪ 
¨± Y{2Σ [ŀŘƛǎƭŀǾ !ŘŀƳŜŎ ς ǇǌŜŘǎŜŘŀ ǾƭłŘȅ 

2{{wΣ aƛǊƻǎƭŀǾ ~ǘŠǇłƴ ς ǾŜŘƻǳŎƝ ǘŀƧŜƳƴƝƪ 
aŠǎǘƪŞƘƘƻ ǾȇōƻǊǳ Y{2 Ǿ Praze. 

V ǘŞ ŘƻōŠ ǎŜ ƻȊȇǾŀƭȅ ƴŜǇƻƪƻƧŜ ȊŜ ȊŜƳƝ 
±ŀǊǑŀǾǎƪŞ ǎƳƭƻǳǾȅ Ƨŀƪƻ ǇǊƻǘŜǎǘ proti 
ǘƻǘŀƭƛǘƴƝƳ ǊŜȌƛƳǳΦ ¦ ƴłǎ Ȋŀőŀƭƛ ǇǊƻǘŜǎǘƻǾŀǘ 
studenti v Praze. 

{ǘǳŘŜƴǘƛ ȊŦƻǊƳǳƭƻǾŀƭƛ ǎǾƻƧŜ ǇƻȌŀŘŀǾƪȅ ŀ 
ƴŀ ȊŀőłǘŜƪ ƭƛǎǘƻǇŀŘǳ ǎǾƻƭŀƭƛ ŘŜƳƻƴǎǘǊŀŎƛΦ 
tƻŎƘƻŘƻǾŀƭƛ ƘƭŀǾƴƝ ǘǌƝŘƻǳ ǎƳŠǊŜƳ 
k błǊƻŘƴƝƳǳ ŘƛǾŀŘƭǳ Ǿ Praze. Tam je ale 
Ȋŀǎƪƻőƛƭƛ ƻȊōǊƻƧŜƴŎƛ Ȋ ǌŀŘ ±. ŀ {¢.Φ ½ƴłƳȇ 
ƧŜ ŀƎŜƴǘ ½ƛŦőłƪΦ 5ƻǑƭƻ ƪ ǇƻǘȅőŎŜ ŀ 
ǊƻȊŜƘƴłǾłƴƝ ŘŜƳƻǎǘǊŀŎŜ ƛ ƪ ȊŀǘȇƪłƴƝΦ 

мтΦƭƛǎǘƻǇŀŘǳ мфуф ŘƻǑƭƻ ƪ ƻǇǊŀǾŘƻǾŞ 
{ŀƳŜǘƻǾŞ ǊŜǾƻƭǳŎƛΦ {ǘǳŘŜƴǘȅ ǇƻŘǇƻǌƛƭƛ 
ǳƳŠƭŎƛΣ ƘŜǊŎƛΣ ȊǇŠǾłŎƛΣ ƻǎǘŀǘƴƝ ƛƴǘŜƭƛƎŜƴŎŜ ƛ 
ŘŠƭƴƝŎƛ Ǿ ǘƻǾłǊƴłŎƘΦ !ǳǘƻōǳǎȅ ƻŘǾłȌŜƭȅ 
ǵőŀǎǘƴƝƪȅ ŘŜƳƻƴǎǘǊŀŎƝ Řƻ tǊŀƘȅΦ ¢ƻ ǳȌ 
ƻōőŀƴŞ ǎƭŜŘƻǾŀƭƛ ǳŘłƭƻǎǘƛ ƛ ŘƻƳŀ Ǿ ǊłŘƛǳ ŀ 
v televizi. Pochod Prahou vedl 
k błǊƻŘƴƝƳǳ ŘƛǾŀŘƭǳ ŀ ƴŀ [ŜǘƴƻǳΦ ! ǇǊƻő 
α{ŀƳŜǘƻǾł ǊŜǾƻƭǳŎŜάΚ tǊƻǘƻȌŜ ǎŜ ōŠƘŜƳ 
ƧŜŘƴłƴƝ ƴŜǎǘǌƝƭŜƭƻ ŀ ƴŜǳƳƝǊŀƭƻΦ bŀ 
ǘǊƛōǳƴłŎƘ ǎŜ ǎǘǌƝŘŀƭƛ ǌŜőƴƝŎƛ ŀ ȊłǎǘǳǇŎƛ 
stran őƛ ȊłǾƻŘǻ ŀ ƻǊƎŀƴƛȊŀŎƝ ǎŜ ȊǇŠǾłƪȅ ŀ 
ǳƳŠƭŎƛΦ ±ȇǊŀȊƴŞ ǇƻǎǘŀǾȅ ǎǘƻƧƝ Ȋŀ 
ǾȊǇƻƳŜƴǳǘƝΥ YŀǊŜƭ YǊȅƭΣ aƛŎƘŀƭ YƻŎłōΣ 
±łŎƭŀǾ bŜŎƪłǌΣ aŀǊǘŀ YǳōƛǑƻǾłΦ 

±ǑƛŎƘƴƛ ǎŎƘƻƳłȌŘŠƭƝ ǾǑŀƪ ǎ ƴŀǇŠǘƝƳ 
ƻőŜƪłǾŀƭƛ ǇǌƝŎƘƻŘ ±łŎƭŀǾŀ IŀǾƭŀΦ WŜƘƻ 
slova poslouchali v tichu i s ŘƻƧŜǘƝƳΦ L ƻƴ si 
Ȋŀ ǘƻǘŀƭƛǘȅ ǳȌƛƭ ƴŜƴłǾƛǎǘƛΣ ǳǘǊǇŜƴƝ ƛ 
ǇǊƻƴłǎƭŜŘƻǾłƴƝ ǘŀƪΣ Ƨŀƪƻ ƳƴƻƘƻ ƴŀǑƛŎƘ 
ƻōőŀƴǻΦ tƻ ǎƪƻƴőŜƴƝ ǇǊƻƧŜǾǳ ǾǑƛŎƘƴƛ 
ƧŜŘƴƻƘƭŀǎƴŠ ǇǊƻǾƻƭłǾŀƭƛ ƧŜƘƻ ƧƳŞƴƻΣ 
ǘƭŜǎƪŀƭƛ ŀ ǾƻƭŀƭƛΥ αIŀǾŜƭ ƴŀ ƘǊŀŘΦά .ƻƧ ǇǊƻǘƻ 
ǘƻǘŀƭƛǘŠ ƴłƳ ǇǌƛƴŜǎƭ ǎǾƻōƻŘǳΣ ŘŜƳƻƪǊŀŎƛƛΣ 
ƳƻȌƴƻǎǘ ŎŜǎǘƻǾłƴƝ Ǉƻ ŎŜƭŞƳ ǎǾŠǘŠΣ 
ƳƻȌƴƻǎǘ ǎǘǳŘƛŀ Ǿ ŎƛȊƛƴŠΣ ƳƻȌƴƻǎǘ Ǿȇǳƪȅ 
ŀƴƎƭƛőǘƛƴȅΣ ŦǊŀƴŎƻǳǑǘƛƴȅ ŀ ŘŀƭǑƝŎƘ ƧŀȊȅƪǻΦ 
{ǘŀƭƛ ƧǎƳŜ ǎŜ őƭŜƴȅ 9¦Φ {ŀƳƛ ǊƻȊƘƻŘǳƧŜƳŜ 
ƻ ƴŀǑŜƳ ȌƛǾƻǘŠΦ 



{ŀƳŜǘƻǾł ǊŜǾƻƭǳŎŜ ǎŜ ȊŀǇǎŀƭŀ Řƻ ƘƛǎǘƻǊƛŜ 
őŜǎƪŞ ȊŜƳŠ ŀ Řƻ ǇƻŘǾŠŘƻƳƝ őŜǎƪŞƘƻ ƭƛŘǳΦ 
Nikdy nezapomeneme ƴŀ ǘȅǘƻ ŘŠƧƛƴŞ 
ƻƪŀƳȌƛƪȅ ŀ ƴŀ Ǉŀƴŀ ǇǊŜȊƛŘŜƴǘŀ ±łŎƭŀ 
IŀǾƭŀΦ  όWŀƴŀ WƛǊłǎƪƻǾłύ 

bŜƴŜŎƘǘŜ ǎƛ ǳƧƝǘ ±łƴƻŎŜ ƴŀ ȊłƳƪǳ 

14 20. prosince (sobota) od hodin - ¿L±; 
±#bh/9 ƴŀ ȊłƳƪǳ wŀŘƛƳ - ±łƴƻőƴƝ ǘǊȌƛǑǘŠ 
κ ¿ƛǾȇ ōŜǘƭŞƳ ǎŜ ȊǾƝǌłǘƪȅ κ ±ȅǎǘƻǳǇƝ ŘŠǘǎƪȇ 
ǎōƻǊ YǳƶƪȅΣ WƻǎŜŦ L·Σ ǎŀȄƻŦƻƴƻǾȇ ƪǾŀǊǘŜǘ 
{ŀȄƘŀǊŜƳ κ ±ȇǎǘŀǾŀ ōŜǘƭŞƳǻ Ǿ ǇǊƻǎǘƻǊłŎƘ 
ȊłƳƪǳ κ {ƻǳǘŠȌ ƻ ƴŜƧƭŜǇǑƝ ǾŀƴƛƭƪƻǾŞ 
ǊƻƘƭƝőƪȅ κ ¢ǊŀŘƛőƴƝ ǾłƴƻőƴƝ ŘƻōǊƻǘȅ 

 

bŜŎƘǘŜ ǎƛ ǇƻǎƝƭŀǘ ƴƻǾƛƴƪȅ ŜƳŀƛƭŜƳ 

bŜǎǘƝƘłǘŜ ǇǊŀǾƛŘŜƭƴŠ ǎƭŜŘƻǾŀǘ ǵǌŜŘƴƝ 
ŘŜǎƪǳ ŀƴƛ ƻǎǘŀǘƴƝ ƻōŜŎƴƝ ƴłǎǘŠƴƪȅΚ ! 
ƴŜōŀǾƝ Ǿłǎ ǎǘłƭŜ ƪƻƴǘǊƻƭƻǾŀǘΣ ȊŘŀ ƧŜ ƴŀ 
ǿŜōǳ hōŎŜ ƴŠŎƻ ƴƻǾŞƘƻΚ tŀƪ ƴŜƴƝ ƴƛŎ 
ƧŜŘƴƻŘǳǑǑƝƘƻ ƴŜȌ ǎƛ ƴŜŎƘŀǘ ƴƻǾƛƴƪȅ ǇƻǎƝƭŀǘ 
ƴŀ ŜƳŀƛƭΦ ¢ŀƪ ǾłƳ ǳȌ ƴƛŎ ƴŜǳǘŜőŜΦ {ǘŀőƝ ƧŜƴ 
Řƻ ƪƻƭƻƴƪȅΣ ƪǘŜǊł ǎŜ ƴŀŎƘłȊƝ ƴŀ ǎǘǊłƴƪłŎƘ 
Ǿ ǇǊŀǾŞƳ ǎƭƻǳǇŎƛ ǇƻŘ ǇƻőŀǎƝƳΣ ƴŀǇǎŀǘ ǎǾǻƧ 
ŜƳŀƛƭΦ tŀƪ ƳǳǎƝǘŜ ƧŜǑǘŠ ǎƭǳȌōǳ ǇƻǘǾǊŘƛǘ 
ŜƳŀƛƭŜƳΣ ƪǘŜǊȇ ǇǌƛƧŘŜ ƴŀ ȊŀŘŀƴƻǳ ŀŘǊŜǎǳΦ 
5łƭ ǳȌ ǎŜ ƴŜƳǳǎƝǘŜ ƻ ƴƛŎ ǎǘŀǊŀǘΦ bŀ ǾłƳƛ 
uvedenou adresu budou automaticky 
ƻŘŜǎƝƭŀƴŞ ƴƻǾƛƴƪȅΦ !Ǚ ǳȌ ƧŘŜ ƻ ƪǳƭǘǳǊƴƝ őƛ 
ǎǇƻǊǘƻǾƴƝ ŀƪŎŜ ƴŜōƻ ǇǌƛǇƻƳƝƴƪȅ ǘȇƪŀƧƝŎƝ ǎŜ 
ƴŀǇǌƝƪƭŀŘ ǇǊŀǾƛŘŜƭƴȇŎƘ ǎǾƻȊǻ ƻŘǇŀŘǻΦ 
½ƪǊłǘƪŀ ōǳŘŜ ƳƝǘ ǇǌŜƘƭŜŘ ƻ ǾǑŜŎƘ 
ŀƪǘǳŀƭƛǘłŎƘΣ ŀƴƛȌ ōȅǎǘŜ ƧŜ ƳǳǎŜƭƛ ǎƭƻȌƛǘŠ 
ǾȅƘƭŜŘłǾŀǘΦ όƭƳύ 

 

błǾǑǘŠǾŀ Ǿ ½~ ŀ a~ wŀŘƛƳ 

błǾǑǘŠǾǳ ƴŜōŜǎƪȇŎƘ ŀ ǇŜƪŜƭƴȇŎƘ ōȅǘƻǎǘƝ Ǿ 
ǇłǘŜƪ рΦмнΦнлмп ǳǾƝǘŀƭȅ ƛ ŘŠǘƛ Ǿ aŀǘŜǌǎƪŞ 
ǑƪƻƭŜ ŀ Ǿ ½łƪƭŀŘƴƝ ǑƪƻƭŜ Ǿ wŀŘƛƳƛΦ ¿łŎƛ 
рΦǊƻőƴƝƪǳ ƳŀƧƝ ǾȇǎŀŘƴƝ ǇǊłǾƻ ȊǵőǘƻǾŀǘ ǎŜ 

ǾǑŜƳƛ ƴŜȊōŜŘȅΣ ǊƻǑǙłƪȅ ŀ ƴŜǇƻǌłŘƴƝƪȅ ŀ 
ƻŘƳŠƴƛǘ ǘȅΣ ƪǘŜǌƝ ǎƛ ǎƭŀŘƪƻǳ ǾȇǎƭǳȌƪǳ 
ȊŀǎƭƻǳȌƝΦ tŀƴƝ ǳőƛǘŜƭƪŀ aΦ.ŀǑǘƻǾł ŀ ƧŜƧƝ 
ǘǌƝŘŀ ǎŜ ǘƻƘƻǘƻ ǵƪƻƭǳ ȊƘƻstily na 
ǾȇōƻǊƴƻǳΦ WŜƧƛŎƘ ȊǇƝǾŀƴȇ ǇǌƝōŠƘ ǎƪƭƛŘƛƭ 
ǾǑǳŘŜ ȊŀǎƭƻǳȌŜƴȇ ǇƻǘƭŜǎƪ ŀ ǳȊƴłƴƝΦ 
                                                                             
                              5ŠƪǳƧŜƳŜ ½~ ŀ a~ wŀŘƛƳ 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

½#Y[!5bN ~Yh[! ! a!¢9y{Y# 

~Yh[!Σ hYw9{ Yh[Nb ǇǌƝǎǇŠǾƪƻǾł 

organizace 

¦ƪłȊƪŀ Ǿȇǳƪȅ Ǿ мΦǊƻőƴƝƪǳ 

tǊƻ ǊƻŘƛőŜ ōǳŘƻǳŎƝŎƘ ǇǊǾƶłőƪǻ 

όǇǌŜŘǑƪƻƭłƪǻύ 

ǎŜ ǳǎƪǳǘŜőƴƝ Ǿ ǵǘŜǊȇ 13.ledna v ōǳŘƻǾŠ 

½~ wŀŘƛƳ Ǿ мΦǘǌƝŘŠ 

od 8.00 do 10.00 hodin 

±ȇǳƪǳ ōǳŘŜ ǌƝŘƛǘ ǇŀƴƝ ǳőƛǘŜƭƪŀ aƎǊΦ 

9Řƛǘŀ IǊǳōŜǑƻǾłΣ ǾȅǳőǳƧƝŎƝ ǇǊǾƴƝƘƻ 

ǊƻőƴƝƪǳ 



~ƛǇƪŀǌƛ 

! ŘǊǳȌǎǘǾƻ ƧŜ  v extralize po 9 kolech na 4. 
ƳƝǎǘŠ ǎ ōƛƭŀƴŎƝ с ǾȇƘŜǊ м ǊŜƳƛȊŀ н 
ǇǊƻƘǊȅΦǎǾłŘƝƳŜ ǾȅǊƻǾƴŀƴȇ ōƻƧ ƻ 
ƳŜŘŀƛƭƻǾŞ ǳƴƝǎǘŠƴƝΣ ǘƝƳ ǇƭƴƝƳŜ ǇǌŜŘǎŜȊƽƴƝ 
ŎƝƭΦ 
± ƭƛƎƻǾŞƳ ǇƻƘŀǊǳ őŜƪłƳŜ ƧƛȌ ǾŜ ŦƛƴłƭŜ 
ǎǘǌŜŘƻőŜǎƪŞƘƻ ƪǊŀƧŜ ƴŀ ǎƻǳǇŜǌŜΦ  
 
. ŘǊǳȌǎǾƻ ƘǊŀƧŜ ƭŜǘƻǎ нΦ ƭƛƎǳ ǎƪǳǇƛƴǳ C ŀ  je 
ƴŀ ǎƪǾŠƭŞƳ оΦ ƳƛǎǘŠ ǎ ōƛƭŀƴŎƝ т-2-1. je to 
ǎǳǇŜǊ ǾȇƪƻƴΣ ƪŘȅȌ ǳǾłȌƝƳŜ Ƨŀƪ ǘŠȌƪƻǳ 
ǎƪǳǇƛƴǳ ƳŀƧƝΦ 
± ƭƛƎƻǾŞƳ ǇƻƘłǊǳ ǎŜ ȊŀǘƝƳ ǎǊȌƝ ǎǘŀǘŜőƴŜΣ 
ȊŀǘƝƳ ǘƻ ƧŜ ƴŜƧƘǻǌŜ ŘŠƭŜƴŞ ǎŜŘƳŞ ƳƝǎǘƻΦ 
 
 Ǿ ƭƛȊŜ /½5! ǎǘǌŜŘƴƝ őŜchy tento rok 
ƘǊŀƧŜƳŜ ƴŜƧǾȅȌǑƝ ǎƻǳǘŠȌΣ ƪǘŜǊƻǳ ǾŜŘŜƳŜ ƻ 
ƧŜŘŜƴ ōƻŘ ǎ ōƛƭŀƴŎƝ р-1-1. 
Ǿ ǘŞǘƻ ǎƻǳǘŜȌƛ ƧǎƳŜ ǎŜ ǳőŀǎǘƴƛƭƛ ƛ tƻŘȊƛƳƴƝ 
±ŜƭƪŞ ŎŜƴȅΣ ƪŘŜ ƧǎƳŜ ƻōǎŀŘƛƭƛ ǾŜ Ǿ ǘǳǊƴŀƧƛ 
ŘǾƻƧƛŎ мΦ ŀ пΦ ƳƝǎǘƻΣ Ǿ ƘƭŀǾƴƝ ǎƻǳǘŠȌƛ Ǉŀƪ мΦΣ 
оΦ ŀ рΦ ƳƝǎǘƻΦ (Petr Loukota) 

 

 

 

 

 

 
 

±łƴƻőƴƝ ȊǇƝǾłƴƝ ǳ ½łƪƭŀŘƴƝ Ǒƪƻƭȅ 
 
±łƴƻőƴƝ ȊǇƝǾłƴƝ ǳ ½łƪƭŀŘƴƝ Ǒƪƻƭȅ ǎŜ 
ǾȅŘŀǌƛƭƻΦ 5ƻǇƻƭŜŘƴŜ ƧŜǑǘŠ ŘŠǘƛ Ȋ a~ ƛ ½~ Ǿ 
ǇǊƻǎǘƻǊłŎƘ ǑƪƻƭƴƝ ŘǊǳȌƛƴȅ ȊǾƭłŘƭȅ ƴŀ 
ǾȇōƻǊƴƻǳ ƎŜƴŜǊłƭƴƝ ȊƪƻǳǑƪǳ ŀ ǾŜőŜǊ 
ȊŀȊǇƝǾŀƭȅ ǾǑŜƳΣ ƪǘŜǌƝ ǎŜ ǳƳŠƧƝ ȊŀǎǘŀǾƛǘ Ǿ 
ǇǌŜŘǾłƴƻőƴƝƳ ǎƘƻƴǳΦ L ŘŜǑǘƝƪΣ ƪǘŜǊȇ ƴłǎ 
ǾŜőŜǊ ǇǌŜƪǾŀǇƛƭΣ ǇƻőƪŀƭΣ ŀȌ ŘŠǘƛ ǎǾǻƧ ǇŠƪƴȇ 
ǇǊƻƎǊŀƳ ŘƻƪƻƴőƝΦ 

½ŀ ƴŜƴŀƘǊŀŘƛǘŜƭƴƻǳ ǇƻƳƻŎ ŘŠƪǳƧŜƳŜ 
Ǉŀƴǳ WƛǌƝƳǳ 2ŜŎƘƻǾƛΣ ƪǘŜǊȇ ŎŜƭƻǳ ŀƪŎƛ 
ƴŀȊǾǳőƛƭΣ Ȋŀ ¢W ±ƛƪǘƻǊƛŀ wŀŘƛƳ ǎŜ ŀƪŎŜ 
ǵőŀǎǘƴƛƭ Ǉŀƴ !ƭŜǑ 9ȄƴŜǊΣ ǇŀƴƝ ±ƭŀřƪŀ 
9ȄƴŜǊƻǾł ŀ WŀǊƻǎƭŀǾŀ aŀŎƘŀǘƻǾłΦ Za 
zŘƻƪǳƳŜƴǘƻǾłƴƝ ŀƪŎŜ ŘŠƪǳƧƛ ƳŀƴȌŜƭǻƳ 
tŜǑƪƻǾȇƳ ŀ aΦ.ŀǑǘƻǾŞΦ ±ǑŜƳΣ ƪǘŜǌƝ 
pomohli  ŀ ǇǌƛǎǇŠƭƛ ǘŀƪ ƪŜ ȊŘłǊƴŞƳǳ 
ǇǊǻōŠƘǳ ƭŜǘƻǑƴƝŎƘ ȊǇƝǾłƴŜƪ ŘŠƪǳƧƝ ŘŠǘƛ ȊŜ 
½~ ŀ a~Φ 
                                                                             
         tǌŜƧŜƳŜ ±łƳ ƘŜȊƪŞ ŀ ƪƭƛŘƴŞ ±łƴƻŎŜΦ 
 

 

 

 

 

¢ŀƪ Ƨŀƪƻ ƪŀȌŘƻǊƻőƴŠ ƛ ƭŜǘƻǎ ƳŠƭƛ ȌłŎƛ ȊŜ 
ȊłƪƭŀŘƴƝ ŀ ƳŀǘŜǌǎƪŞ Ǒƪƻƭȅ ǇǌƛǇǊŀǾŜƴŞ 
ǾłƴƻőƴƝ ǾȅǎǘƻǳǇŜƴƝΦ wƻŘƛőǻƳ ƛ ƻǎǘŀǘƴƝƳ 
ǇǌƝŎƘƻȊƝƳ ȊŀȊǇƝǾŀƭƛ ŀ ȊŀǊŜŎƛǘƻǾŀƭƛ ǾłƴƻőƴŠ 
ƭŀŘŠƴŞ ǘŜȄǘȅΦ YŀȌŘȇ ǎŜ ƳƻƘƭ ȊŀƘǌłǘ őŀƧŜƳ 
ƴŜōƻ ǎǾŀǌŜƴȇƳ ǾƝƴŜƳ ŀ ǘŀƪŞ si 
ǇǊƻƘƭŞŘƴƻǳǘ ǾȇǎǘŀǾǳ Ǿ ƪŀǇƭƛΦ ¢ŀƳ ōȅƭȅ 
ǇǌƛǇǊŀǾŜƴŞ ƴŜƧǊǻȊƴŠƧǑƝ ōŜǘƭŞƳȅΦ !ǘƳƻǎŦŞǊǳ 
ŘƻƭŀŘƛƭȅ ǎǾƝőƪȅ ŀ ƳȅǊǘȅ ǎ ōƝƭƻǳ ǎǘǳȌƪƻǳΦ 
YŘȅȌ ŀƪŎŜ ǎƪƻƴőƛƭŀΣ ǾǑƛŎƘƴƛ ǎŜ ǇǌŜǎǳƴǳƭƛ ƴŀ 
ƘǌƛǑǘŠΣ ƪŘŜ ōȅƭ ǇǌƛǇǊŀǾŜƴȇ ƻƘƶƻǎǘǊƻƧΦ !őƪƻƭƛ 
ǇƻőŀǎƝ Ǉǌƛ ƻƘƶƻǎǘǊƻƧƛ ƳƻŎ ƴŜǇǌłƭƻΣ ƭƛŘŞ ǎƛ 
Ƙƻ ǳȌƛƭƛ ŀ ƴŀƪƻƴŜŎ Ƙƻ ƻŎŜƴƛƭƛ ǇƻǘƭŜǎƪŜƳΦ 
(lma) 

 

 

 

 

 

 



 Akce MO STP 2014 

±łȌŜƴƝ ǎǇƻƭǳƻōőŀƴŞΣ 

ŘƻǾƻƭǘŜ ƳƛΣ ŀōȅŎƘ ±łƳ ǘƝƳǘƻ ǇƻǇǌłƭŀ Ȋŀ 
±ȇōƻǊ ah {¢t wŀŘƛƳ ƪǊłǎƴŞ ŀ ƪƭƛŘƴŞ 
ǇǊƻȌƛǘƝ ǾłƴƻőƴƝŎƘ ǎǾłǘƪǻ ŀ Řƻ bƻǾŞƘƻ Ǌƻƪǳ 
ƘƻŘƴŠ ȊŘǊŀǾƝΣ ƪƭƛŘǳ ŀ ǇƻƘƻŘȅΦ 

5łƭŜ ŎƘŎƛ ǇǌŜŘǎǘŀǾƛǘ ǇǊłŎƛ ±ȇōƻǊǳ ƴŀǑƝ ah 
{¢t Ǿ ǊƻŎŜ нлмп ŀ ŀƪŎŜΣ ƪǘŜǊŞ ƧǎƳŜ Ǿ 
ǇǊǻōŠƘǳ Ǌƻƪǳ ƻǊƎŀƴƛȊƻǾŀƭƛΦ 

Wŀƪƻ ǇǊǾƴƝ ǳǾŜŘǳ őŜǎǘƴƻǳ ǾȊǇƻƳƝƴƪǳ ƴŀ ǘȅ 
őƭŜƴȅΣ ƪǘŜǌƝ błǎ Ǿ ǇǊǻōŠƘǳ Ǌƻƪǳ нлмп 
opustili. 

tƻ ŎŜƭȇ Ǌƻƪ ōȅƭŀ ±ȇōƻǊŜƳ ǎƭŜŘƻǾłƴŀ 
ƧǳōƛƭŜŀ őƭŜƴǻ ŀ ǳ ǇǌƝƭŜȌƛǘƻǎǘƛ ƧŜƧƛŎƘ 
ǾȇȊƴŀƳƴȇŎƘ ȌƛǾƻǘƴƝŎƘ ǾȇǊƻőƝ ƧƛƳ ōȅƭŀ 
ȊŀǎƝƭłƴŀ ōƭŀƘƻǇǌłƴƝ ƴŜōƻ ǇǌŜŘłƴȅ ŘłǊƪȅ Ȋŀ 
±ȇōƻǊ ah {¢tΦ 2ƭŜƴƪȅ ±ȇōƻǊǳ ǳǎƪǳǘŜőƴƛƭȅ 
ƴłǾǑǘŠǾȅ ǳ ƴŜƳƻŎƴȇŎƘ őƭŜƴǻ Ǉǌƛ ƧŜƧƛŎƘ 
ŘƭƻǳƘƻŘƻōŞƳ Ǉƻōȅǘǳ Ǿ ƭŞőŜōƴȇŎƘ ŀ 
ƻǎǘŀǘƴƝŎƘ ȊŘǊŀǾƻǘƴƛŎƪȇŎƘ ȊŀǌƝȊŜƴƝΦ 

± ƻōƭŀǎǘƛ ƪǳƭǘǳǊƴƝ ƧǎƳŜ ȊƻǊƎŀnizovali 
ŎŜǎǘƻǇƛǎƴŞ ǇǌŜŘƴłǑƪȅ ŀ ǎƛŎŜ ƻ ¢I!W{Y¦ ŀ 
Y!a.h5¿LΣ ƭŜƪǘƻǊƪƻǳ ōȅƭŀ ǇŀƴƝ [Ŝƴƪŀ 
tŀȊŘŜǊƻǾłΣ ŘłƭŜ ƧǎƳŜ ƳŠƭƛ ƳƻȌƴƻǎǘ 
ǎƭŜŘƻǾŀǘ ŎŜǎǘǳ ǇŜőŜŎƪȇŎƘ ǾƻŘłƪǻ Ǉƻ 
ǌŜƪłŎƘ Ǿ ![.#bLLΣ ǇǌŜŘƴłǑŜƧƝŎƝƳ ōȅƭȅ LƴƎΦ 
±łŎƭŀǾ tƻƭłƪ ŀ LƴƎΦ Wŀƴ ~ƪǊŘƭŜΦ hōŠ 
ǇǌŜŘƴłǑƪȅ ōȅƭȅ ǾŜƭƛŎŜ ǇŠƪƴŞΣ ǇǊƻ ƴłǎ 
ǾǑŜŎƘƴȅ ǇǌƝƴƻǎƴŞ ŀ ȊŀƧƝƳŀǾŞΦ 

tǌŜŘƴłǑƪŀ LƴƎΦ {ǘŜƛƴōŀǳŜǊŀ ōȅƭŀ ȊŀƳŠǌŜƴŀ 
ƴŀ ƻōƭŀǎǘ ǇƻƘȅōƻǾŞƘƻ ǵǎǘǊƻƧƝΣ ƭŞőōǳ ŀ 

ǇǌŜŘŜǾǑƝƳ ǇǊŜǾŜƴŎƛ Ǿ ǘŞǘƻ ƻōƭŀǎǘƛΦ 
tǌƝƴƻǎƴł ōȅƭŀ ƘƭŀǾƴŠ ǇǊƻ ƴłǎ ǎŜƴƛƻǊȅΦ 

нтΦрΦнлмп ǎŜ ǳǎƪǳǘŜőƴƛƭƻ ǎŜǘƪłƴƝ őƭŜƴǻ ah 
{¢t Ȋ ¢ȇƴŎŜ ƴκ[Φ ǎŜ őƭŜƴȅ ƳƝǎǘƴƝ ƻǊƎŀƴƛȊŀŎŜ 
ǎ ǘƝƳΣ ȌŜ ƴłǾǑǘŠǾǳ Ǿ ōǳŘƻǳŎƴǳ ƻǇƭŀǘƝƳŜΦ 

½ ǵőŀǎǘƴƝƪǻ ǇƻőƝǘŀőƻǾŞƘƻ ƪǳǊȊǳ ǇǊƻ 
ǎŜƴƛƻǊȅ Ȋ bŀŘŀŎŜ ±łŎƭŀǾŀ ŀ [ƛǾƛŜ 
YƭŀǳǎƻǾȇŎƘ ōȅƭŀ ǾȅƭƻǎƻǾłƴŀ ǇŀƴƝ Wŀƴŀ 
tǊƻŎƘłȊƪƻǾłΣ ƪǘŜǊł ǎŜ ǵőŀǎǘƴƛƭŀ ȊŀǎŜŘłƴƝ 
ǾȅƭƻǎƻǾŀƴȇŎƘ ǵőŀǎǘƴƝƪǻ Ǿ ǊłƳŎƛ bŀŘŀŎŜ ƴŀ 
tǊŀȌǎƪŞƳ IǊŀŘŠ ŘƴŜ рΦсΦнлмпΦ 

bŀ ǌƝƧƴƻǾŞ ǾȇōƻǊƻǾŞ ǎŎƘǻȊƛ ƴłƳ ǇŀƴƝ LǊŜƴŀ 
aǊłȊƪƻǾł ƴŀōƝŘƭŀ ŎǾƛőŜƴƝ ƧƽƎȅ ǇǊƻ ǎŜƴƛƻǊȅ 
ŀ ȊłǊƻǾŜƶ ǇǌŜŘǾŜŘƭŀ ƧŜƧƝ ƪǊłǘƪƻǳ ǳƪłȊƪǳΦ WŜ 
ǇǊŀǾŘŀΣ ȌŜ ƧǎƳŜ ōȅƭȅ ǘǊƻŎƘǳ ǾƝŎŜ ǊƻȊǇŀőƛǘŞΣ 
ŀƭŜ ƴŠƪǘŜǊŞ Ȋ ƴłǎ ǘƻ ȊƪǳǎƛƭȅΦ bŀƪƻƴŜŎ ƧǎƳŜ 
ōȅƭȅ ǎǇƻƪƻƧŜƴŞ ǎ ǾȅǎǾŠǘƭŜƴƝƳ ŎǾƛőŜƴƝ ƛ ǎ 
ƧŜƘƻ ǇǊǻōŠƘŜƳΦ 

½łƧŜȊŘȅΥ 

± Řǳōƴǳ ŀ ǌƝƧƴǳ ƧǎƳŜ ǳǎǇƻǌłŘŀƭƛ ƴłƪǳǇƴƝ 
ȊłƧŜȊŘȅ Řƻ tƻƭǎƪŀΦ hōŀ ǎŜ ǾȅŘŀǌƛƭȅΦ ± 
őŜǊǾƴǳ ƧǎƳŜ ƴŀǾǑǘƝǾƛƭƛ ǾȇǎǘŀǾǳ Ǿ [ȅǎŞ ƴκ[Φ 
ȊŀƳŠǌŜƴƻǳ ƴŀ ǊǳőƴƝ ǇǊłŎŜ ǎŜƴƛƻǊǻΦ ± ȊłǌƝ 
ƧǎƳŜ ǎŜ ǇƻŘƝǾŀƭƛ ƴŀ ǾȇǎǘŀǾǳ ǎǘŀǊȇŎƘ 
ǌŜƳŜǎŜƭ Ǿ hǎǘǊŞΦ bŀ ǇǊƻǎƛƴŜŎ ƧǎƳŜ ǎƛ 
ƴŀǇƭłƴƻǾŀƭƛ ƪƻƴŎŜǊǘ ±ŜƭƪŞƘƻ ŘŜŎƘƻǾŞƘƻ 
ƻǊŎƘŜǎǘǊǳ 5ƻƭƴƝ /ƘǾłǘƭƛƴȅ Ǿ ŘƛǾŀŘƭŜ Ǿ 
YƻƭƝƴŠΦ 

tƭłƴ ǇǊłŎŜ ah {¢t wŀŘƛƳ ƴŀ Ǌƻƪ нлмп ōȅƭ 
Ǿ ŎŜƭŞƳ ǊƻȊǎŀƘǳ ǎǇƭƴŠƴ ŘƝƪȅ ǾŜƭƪŞƳǳ 
ǇƻŎƘƻǇŜƴƝ ŀ ŦƛƴŀƴőƴƝƳǳ ǇǌƛǎǇŠƴƝ h¨ 
wŀŘƛƳ ǾőŜƭŜ ǎ ǇŀƴŜƳ ǎǘŀǊƻǎǘƻǳ aΦ 
{ȇƪƻǊƻǳΦ 5ŠƪǳƧŜƳŜ ǾǑŜƳ Ȋŀ ǇƻƳƻŎΣ 
ǾǎǘǌƝŎƴƻǎǘ ŀ ǇƻŎƘƻǇŜƴƝ ǇǊƻ ƴłǎ ǎŜƴƛƻǊȅ Ȋ 
Radimi. 

½ŀ ǾȇōƻǊ ah {¢t {ǘŀƴƛǎƭŀǾŀ ±ȅǎƪƻőƛƭƻǾł 

 

 



αaȅ ǘǌƝŘƝƳŜ ƴŜƧƭŞǇŜά 

bŀ ƧŀǌŜ ƳƛƴǳƭŞƘƻ Ǌƻƪǳ ōȅƭ ǾȅƘƭłǑŜƴ ƧƛȌ млΦ 
ǊƻőƴƝƪ ǎƻǳǘŠȌŜ ǇǊƻ ƻōŎŜ ŀ ƳŠǎǘŀ 
{ǘǌŜŘƻőŜǎƪŞƘƻ ƪǊŀƧŜ αaȅ ǘǌƝŘƝƳŜ ƴŜƧƭŞǇŜάΣ 
ƧŜȌ ƧŜ ǎƻǳőłǎǘƝ ǇǊƻƧŜƪǘǳ α tƻŘǇƻǊŀ 
ǊŜŎȅƪƭŀŎŜ ŀ ǾȅǳȌƛǘƝ ƻŘǇŀŘǻ Ȋ ƻōŎƝ 
{ǘǌŜŘƻőŜǎƪŞƘƻ ƪǊŀƧŜάΦ ¢ŀǘƻ ǎƻǳǘŠȌ ǎŜ 
ǳǎƪǳǘŜőƶǳƧŜ ǇƻŘ ȊłǑǘƛǘƻǳ ƴłƳŠǎǘƪŀ 
ƘŜƧǘƳŀƴŀ ǇǊƻ ƻōƭŀǎǘ ȌƛǾƻǘƴƝƘƻ ǇǊƻǎǘǌŜŘƝ ŀ 
ȊŜƳŠŘŠƭǎǘǾƝ tƘ5ǊΦ .ŎΦ aŀǊƪŀ {ŜƳŜǊłŘŀΣ 
a.!Φ ±ȇȊƴŀƳƴȇƳ ǇŀǊǘƴŜǊŜƳ Ǉrojektu je 
firma EKO-Yha ŀΦǎΦΣ ƪǘŜǊł ǇǊƻǾƻȊǳƧŜ 
ŎŜƭƻǊŜǇǳōƭƛƪƻǾȇ ǎȅǎǘŞƳΣ ƪǘŜǊȇ ȊŀƧƛǑǙǳƧŜ 
ǘǌƝŘŠƴƝΣ ǊŜŎȅƪƭŀŎƛ ŀ ǾȅǳȌƛǘƝ ƻōŀƭƻǾŞƘƻ 
ƻŘǇŀŘǳΦ ± ƧǳōƛƭŜƧƴƝƳ ǊƻőƴƝƪǳ ǎŜ ƴŀǑŜ ƻōŜŎ 
ǳƳƝǎǘƛƭŀ ǾŜ ǎǾŞ ǾŜƭƛƪƻǎǘƴƝ ƪŀǘŜƎƻǊƛƛ рлл ŀȌ 
мффф ƻōőŀƴǻ ƴŀ ǾŜƭƳƛ ǇŠƪƴŞƳ нΦ ƳƝǎǘŠΦ 
hōŘǊȌŜƭƛ ƧǎƳŜ 5ƛǇƭƻƳΣ ǇŀƳŠǘƴƝ ƳƛƴŎƛ ŀ ǑŜƪ 
na 40.000,-YőΦ [Ŝǘƻǎ ǇƻǇǊǾŞ ōȅƭŀ ǘŀƪŞ 
ǾȅƘƭłǑŜƴŀ ƪŀǘŜƎƻǊƛŜ α{ƪƻƪŀƴ ǊƻƪǳάΦ ½ŀ 
ǾƝǘŠȊǎǘǾƝ Ǿ ǘŞǘƻ ƪŀǘŜƎƻǊƛƛ ƧǎƳŜ ȊƝǎƪŀƭƛ ǑŜƪ ƻŘ 
ǎǇƻƭŜőƴƻǎǘƛ 29½ ƴŀ нлΦлллΣ-YőΦ ± ƳƛƴǳƭŞƳ 
ǊƻőƴƝƪǳ ƧǎƳŜ ǎŜ ǳƳƝǎǘƛƭƛ ƴŀ ƻǎǘǳŘƴŞƳ уусΦ 
ƳƝǎǘŠΗΗΗ 

FinanőƴƝ ǇǊƻǎǘǌŜŘƪȅ ƻŘ 29½ǳ ǇƻǳȌƛƧŜƳŜ 
ŘƭŜ ǎƳƭƻǳǾȅ ƴŀ ȊŀǎǘǌŜǑŜƴƝ ƭƛǎǳ ƴŀ ǎōŠǊƴŞƳ 
ŘǾƻǊǳΦ h ǇƻǳȌƛǘƝ ȊōȇǾŀƧƝŎƝŎƘ ŦƛƴŀƴőƴƝŎƘ 
ǇǊƻǎǘǌŜŘƪǻ ƴŜƴƝ ǇǊƻȊŀǘƝƳ ǊƻȊƘƻŘƴǳǘƻΦ 

½Ŝ ǎǊŘŎŜ ŘŠƪǳƧƛ ǾǑŜƳΣ ƪǘŜǌƝ ǎŜ ƴŀ ǘǌƝŘŠƴƝ 
ǇƻŘƝƭƝΦ  (M.S.) 

 

 

aƛƪǳƭłǑǎƪł ǎŜ ƻǇŠǘ ǇƻǾŜŘƭŀ 

{ƭȊƛőƪȅ ŀ ƪǌƛƪ ŘŠǘƝ ǎŜ ƻȊȇǾŀƭ ȊŜ ǎłƭǳ 
hōŜŎƴƝƘƻ ŘƻƳǳΦ ¢ƻ ǎŜ Ȋŀ ƻǇƻƴƻǳ ƻǘŜǾǌŜƭƻ 
ƻǇǊŀǾŘƻǾŞ ǇŜƪƭƻ ŀ Řƻ ƳƝǎǘƴƻǎǘƛ ǑƭŜƘŀƭȅ 
ǇƭŀƳŜƴȅΦ 2ŜǊǘƛ ǎŜ ǇƻƳŀƭǳ ŘǊŀƭƛ ǾŜƴ ŀ ƪ 
ǘƻƳǳ ƘǊłƭŀ ǇƻƴǳǊł ŀ ǎǘǊŀǑƛŘŜƭƴł ƘǳŘōŀΦ 
5Šǘƛ ƳƻƘƭ ȊŀŎƘǊłƴƛǘ ƧŜƴ aƛƪǳƭłǑ ǎ ŀƴŘŠƭȅΦ 
¢Ŝƴ ǘŀƪŞ ƴŀƪƻƴŜŎ ǇǌƛǑŜƭ ŀ ǇǌƛǾŜȊƭ ǎ sebou 
ǾŜƭƪȇ ƪƻǑ ǎ ŘłǊƪȅΦ WŜǑǘŠ ǇǌŜŘ ǘƝƳ ǾǑƝƳ ǎƛ 
ƴŀǑƛ ƴŜƧƳŜƴǑƝ ǳȌƛƭƛ ƴŜƧǊǻȊƴŠƧǑƝ ƘǊȅΣ Ȋŀ ƪǘŜǊŞ 
Řƻǎǘŀƭƛ ǎƭŀŘƪŞ ƻŘƳŠƴȅΦ ¢ƛ ƴŜƧǵǎǇŠǑƴŠƧǑƝ 
ȊƝǎƪŀƭƛ ƛ ƴŠƧŀƪƻǳ ƘǊŀőƪǳΦ aƛƪǳƭłǑǎƪł 
ōŜǎƝŘƪŀ ōȅ ǎŜ ƴŜǳǎƪǳǘŜőƴƛƭŀ ōŜȊ ǇƻŘǇƻǊȅ 
Restaurace Radim, obce Radim a potravin 
BALA !ƭŜǑŜ IƻƭŞƘƻΦ ¢ƛ ǾǑƛŎƘƴƛ ǾȅǑƭƛ ǾǎǘǌƝŎ ŀ 
ǇƻƳƻƘƭƛ ǳǎǇƻǌłŘŀǘ ŀƪŎƛΣ ƴŀ ƪǘŜǊƻǳ ŘŠǘƛ 
ƧƛǎǘŠ ŘƭƻǳƘƻ ƴŜȊŀǇƻƳŜƴƻǳΦ ½ŜƧƳŞƴŀ ǘȅ 
ȊƭƻōƛǾŞΣ ƪǘŜǊŞ őŜǊǘƛ ǇƻǌłŘƴŠ ǇƻǘǊŜǎǘŀƭƛΦ όƭƳύ 

½ŀ ƴŜƴŀƘǊŀŘƛǘŜƭƴƻǳ ǇƻƳƻŎ ŘŠƪǳƧŜƳŜ 
½ŘŜƶƪƻǾƛ YƭǳőƛƴƻǾƛ Ȋŀ ŜŦŜƪǘȅ ǇŜƪƭŀ.  Celou 
akci ƴŀȊǾǳőƛƭ ŀ ƻǎǾŠǘƭƻǾŀƭΦ 
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tǌŜŘŜƳ ȊŘǊŀǾƝƳ ǾǑŜŎƘƴȅ ŦŀƴŘȅ 
wŀŘƛƳǎƪŞƘƻ Ŧƻǘōŀƭǳ ŀ ǊłŘ ōȅŎƘ ǾłƳ ȊŘŜ 
ƴŀǇǎŀƭ ǎƘǊƴǳǘƝ ŦƻǘōŀƭƻǾŞƘƻ ǇƻŘȊƛƳǳΦ Wŀƪ 
ƧƛǎǘŠ ǾƝǘŜΣ Ǿ ƭŜǘƻǑƴƝ ǎŜȊƻƴŠ ƳłƳŜ ƻōǎŀȊŜƴȅ 
ǾǑŜŎƘƴȅ ǾŠƪƻǾŞ ƪŀǘŜƎƻǊƛŜΦ {ǘŀǊǘǳƧƝ ƴłƳ 
ŘǾŠ ŘǊǳȌǎǘǾŀ ŘƻǎǇŠƭȇŎƘ ! ƳǳȌǎǘǾƻ Ǿ 
YǊŀƧǎƪŞ LΦ ! ǘǌƝŘŠ ƻŘŘΦ .Σ . ƳǳȌǎǘǾƻ Ǿ 
hƪǊŜǎƴƝƳ ǇǌŜōƻǊǳ YƻƭƝƴΣ ŘƻǊƻǎǘŜƴŎƛ Ǿ 
ƻƪǊŜǎƴƝƳ ǇǌŜōƻǊǳ YƻƭƝƴΣ ǎǘŀǊǑƝ ȌłŎƛ Ǿ 
ƻƪǊŜǎƴƝƳ ǇǌŜōƻǊǳ ƻŘ !Σ ƳƭŀŘǑƝ ȌłŎƛ ǘŀƪǘŞȌ 
Ǿ ƻƪǊŜǎƴƝƳ ǇǌŜōƻǊǳ ǎǘŜƧƴŠ Ƨŀƪƻ ǎǘŀǊǑƝ ƛ 
ƳƭŀŘǑƝ ǇǌƝǇǊŀǾƪŀΦ tƻ ǇƻŘȊƛƳǳ ǎƛ ƴŀǑŜ 
ŘǊǳȌǎǘǾŀ ǎǘƻƧƝ ǘŀƪǘƻΦ 

! ƳǳȌǎǘǾƻΥ 

{ǘŀǊǘǳƧŜ Ǿ YǊŀƧǎƪŞ LΦ! ǘǌƝŘŠ ƻŘŘΦ . ƪŘŜ ƧŜ мс 
ǵőŀǎǘƴƝƪǻΦ /ŜƭƪƻǾŠ Ȋŀƪƻƴőƛƭƛ ǇƻŘȊƛƳ ƴŀ 
ǇłǘŞƳ ƳƝǎǘŠ ŎƻȌ ǘǊƻŎƘǳ ƪŀȊƝ ŘƻƧŜƳΣ 
ǇǊƻǘƻȌŜ ǾŠǘǑƛƴǳ ǎƻǳǘŠȌŜ ǎŜ ǾȅƘǌƝǾŀƭƛ ƴŀ 
ǇǊǾƴƝƳ ƳƝǎǘŠ ŀ ŀȌ ŘƝƪȅ ǾȇǎƭŜŘƪǻƳ Ȋ 
ǇƻǎƭŜŘƴƝ ƪƻƭ ǎŜ ǘǊƻŎƘǳ ǇǊƻǇŀŘƭƛΣ ȊǘǊłǘŀ ƴŀ 
ǇǊǾƴƝ ±ȅƪłƶ ƧŜ ǾǑŀƪ ǇƻǳȊŜ ǇŠǘƛōƻŘƻǾłΦ ½ 
ƳǳȌǎǘǾƻ ƴŀ ǇƻŘȊƛƳ ƴŀǎǘǳǇƻǾŀƭƛ ±łŎƭŀǾ 
!ǊƴƻƭŘΣ !ǊƻǑǘ YƻǇŜŎƪȇΣ CƛƭƛǇ yƝƘŀΣ Wŀƴ 
±ŀƴƝőŜƪΣ !ŘŀƳ .ŀǑƪƻΣ 5ŀǾƛŘ IǊƻŘŜƪΣ 
!ŘŀƳ {ǘǌŜŎƘŀΣ aƛƭŀƴ ¢ƻƳłƴŜƪΣ aŀǊǘƛƴ 
tǳƪΣ 5ŀǾƛŘ IǳōłőŜƪΣ ±łŎƭŀǾ .ŜƭƭŀŘŀΣ 
JarosƭŀǾ 2łōŜƭƪŀΣ wƻōŜǊǘ {ŀƳƪƻΣ Wŀƪǳō 
YƻǾŀǌƝƪΣ hƴŘǌŜƧ 9ȄƴŜǊΣ Wŀƪǳō {ƭǳƴŞőƪƻΣ 
tŀǾŜƭ {ƻǾŀΣ wǳȌƛƴǎƪȇ aƛƭƻǑ 

wŜŀƭƛȊŀőƴƝ ǘȇƳΥ ǘǊŜƴŞǊ tŜǘǊ ~ŀŦǊłƴŜƪΣ 
ǾŜŘƻǳŎƝ WŀǊƻǎƭŀǾ IƻǾƻǊƪŀ 

. ƳǳȌǎǘǾƻΥ 

bŀǎǘǳǇǳƧŜ Ǿ ƻƪǊŜǎƴƝƳ ǇǌŜōƻǊǳ YƻƭƝƴǎƪŀ ŀ 
ǇƻŘȊƛƳ ǘƻ ōȅƭ ǎǇƝǑŜ ƘƻǊƻǊƻǾȇΦ ±ƛƴƻǳ ǾŜƭƪŞ 
mŀǊƻŘƪȅ ŀ ƴŜȊłƧƳǳ ƴŠƪǘŜǊȇŎƘ ƘǊłőǻ ǎŜ 
ǇƻŘŀǌƛƭƻ ǳŘŠƭŀǘ ǇƻǳȊŜ ŘŜǾŠǘ ōƻŘǻΦ 
±ȅȊŘǾƛƘƴƻǳǘ ƳǳǎƝƳŜ ǇƻƳƻŎ ƘǊłőǻ ! 
ƳǳȌǎǘǾŀ ŀ ŘƻǊƻǎǘǳΣōŜȊ ƪǘŜǊȇŎƘ ōȅ ǎŜ 
ǇƻŘȊƛƳ ȊǌŜƧƳŠ ŀƴƛ ƴŜŘƻƘǊłƭ ŀ ōȅƭŀ ōȅ ǘƻ 

ǾŜƭƪł ƻǎǘǳŘŀΦ aǳǎƝƳŜ ŘƻǳŦŀǘ ȌŜ ƴŀ ƧŀǌŜ 
ōǳŘŜ ƭŞǇŜ ŀ ƪŘȅōȅ ƴłǎ Ǉƻǘƪŀƭ ǎŜǎǘǳǇ ǘŀk 
ŘłƳŜ ŘƻƘǊƻƳŀŘȅ ǘȇƳ ƭƛŘƝ ƪǘŜǊŞ ōǳŘŜ ōŀǾƛǘ 
ŎƘƻŘƛǘ ƴŀ Ŧƻǘōŀƭ ŀ ǎ ŎƘǳǘƝ ǎƛ ȊŀƘǊŀƧƝ ƛ LLL 
ǘǌƝŘǳΦ tƻ ǇƻŘȊƛƳǳ ƴłƳ ǘŜŘȅ ǇŀǘǌƝ 
ǇǌŜŘǇƻǎƭŜŘƴƝ ƳƝǎǘƻΦ ½ŀ ǘȇƳ ƴŀǎǘǳǇƻǾŀƭƛ 
¦Ǌƛƪ aƛŎƘŀƭΣ !ǊƴƻƭŘ ±łŎƭŀǾΣ wǳȌƛƴǎƪȇ aƛƭƻǑΣ 
wǳȌƛƴǎƪȇ ¢ƻƳłǑΣ aŀǑƝƴ WŀƴΣ [ŀǇǑŀƴǎƪȇ WŀƴΣ 
WŀƴƻǳǑŜƪ WƛǌƝΣ ±ŀƴƛőŜƪ WŀƴΣ IǊŀōŀƭ 5ǳǑŀƴΣ 
tǊƻŎƘłȊƪŀ wƻƳŀƴΣ tǊƻŎƘłȊƪŀ LǾƻΣ ¢ƻƳłǑ 
5ŜƧƭΣ {ȅƴŜƪ [ǳƪłǑΣ 2łōŜƭƪŀ WŀǊƻǎƭŀǾΣ 9ȄƴŜǊ 
hƴŘǌŜƧΣ {ŀƳƪƻ wƻōŜǊǘΣ IŀǾƭƝƪ tŜǘǊΣ 
Machata Vratislav, Poula Jaroslav ml., 
aƛŎƘłƭŜƪ aƛƭŀƴΣ aƛŎƘłƭŜƪ [ǳƪłǑΣ aŀǘƻǳǑ 
!ŘŀƳΣ !ǊƴƻƭŘ 5ƻƳƛƴƛƪΣ [ŜȌŀƭ [ǳƪłǑΣ aƛŎƘŀƭ 
YŀǊŎƻƭΣ {ŎƘƴǳǊǇŦŜƛƭ ±łŎƭŀǾΣ 2ŜǊƴƝƪ 5ƻƳƛƴƛƪΣ 
aŀŎƘłƴ tŀǾŜƭΣ ¢ŜǳōŜǊ Wŀƪǳō 

¢ǊŜƴŞǊ hǘŀƪŀǊ YǳŎƘŀǌΣ ±ŜŘƻǳŎƝ wŀŘŜƪ 
tǊƻŎƘłȊƪŀ 

Dorost: 

bŀǎǘǳǇǳƧŜ Ǿ ƻƪǊŜǎƴƝƳ ǇǌŜōƻǊǳ YƻƭƝƴǎƪŀ 
ƪǘŜǊȇ őƝǘł мм ǵőŀǎǘƴƝƪǻΦ tƻ ǊƻȊǇŀőƛǘŞƳ 
Ȋŀőłǘƪǳ ǎŜ ƳǳȌǎǘǾƻ ŎƘȅǘƭƻ ŀ ƴŀƪƻƴŜŎ ǎŜ 
klucƛ ǳƳƝǎǘƛƭƛ ƴŀ ƘŜȊƪŞƳ őǘǾǊǘŞƳ ƳƝǎǘŠ ƪŜ 
ǎǇƻƪƻƧŜƴƻǎǘƛ ǘǊŜƴŞǊŀ wƻƳŀƴŀ .ƭŀȌƪŀ ŀ 
ŀǎƛǎǘŜƴǘŀ aŀǊǘƛƴŀ 5ƻƭŜȌŀƭŀΦ IǊłőƛ ŘƻǊƻǎǘǳΥ 
Ladislav Drahokoupil, Josef Postelt, Pavel 
aŀŎƘłƴΣ ¢ƻƳłǑ YǊƻǇłőŜƪΣ tŀǊƛƪ ¦ǊōłƴŜƪΣ 
½ŘŜƴŠƪ IƻǘƻǾŜŎΣ Wŀƪǳō ¢ŜǳōŜǊΣ aƛŎƘŀƭ 
±ŜǎŜƭȇΣ tŀǾŜƭ bŜŎƘŀƴƛŎƪȇΣ !ŘŀƳ aŀǘƻǳǑΣ 
5ƻƳƛƴƛƪ 2ŜǊƴƝƪΣ [ǳƪłǑ [ŜȌŀƭΣ hƴŘǌŜƧ 
~ŀŦǊłƴŜƪΣ tŜǘǊ DŀƭőƝƪΣ hƴŘǌŜƧ 5ƻƭŜȌŀƭΣ WƛǌƝ 
{ǘǳŎƘƭƝƪ 

{ǘŀǊǑƝ ŀ ƳƭŀŘǑƝ ȌłŎƛΥ 

½łƳŠǊƴŠ ǇƝǑƝ ŘƻƘǊƻƳŀŘȅΣ ǇǊƻǘƻȌŜ ƪƭǳŎƛ 
ǘǊŞƴǳƧƝ ǎǇƻƭŜőƴŠ ŀ ǎǇƻǳǎǘǳ ŎƘƭŀǇŎǻ Ȋ 
ƳƭŀŘǑƝŎƘ Ȍłƪǻ ƴŀǎǘǳǇǳƧƝ ƛ Ȋŀ ǎǘŀǊǑƝΦ ¨ƭƻƘǳ 
ǘƝƳ ƳŀƧƝ ȊǘƝȌŜƴƻǳ ŀ ȊŀǘƝƳ ǇŜǊŦŜƪǘƴŠ ƧƝ 
ȊǾƭłŘŀƧƝ ƻōŀ ǘǊŜƴŞǌƛ hƴŘǌŜƧ 9ȄƴŜǊ ŀ Wŀƴ 
aŀǑƝƴ ƳƭΦ hōŠ ƳǳȌǎǘǾŀ ƴŀǎǘǳǇǳƧƝ Ǿ 
ƻƪǊŜǎƴƝŎƘ ǇǌŜōƻǊŜŎƘ YƻƭƝƴǎƪŀΦ tǌƛőŜƳȌ 
ǎƻǳǘŠȌ ƳƭŀŘǑƝŎƘ Ȍłƪǻ őƝǘł мп ǵőŀǎǘƴƝƪǻΣ ǾŜ 
ǎǘŀǊǑƝŎƘ Ǉŀƪ ƴŀǎǘǳǇǳƧŜ ф ƻŘŘƝƭǻΦ 5ƻŘłƳ 



ƧŜǑǘŠ ȌŜ ǎǘŀǊǑƝ ȌłŎƛ ƘǊŀƧƝ ƴŀ ƴƻǊƳłƭƴŠ ǾŜƭƪŞ 
ƘǌƛǑǘŠ ȊŀǘƝƳŎƻ ƳƭŀŘǑƝ ƳŀƧƝ ǊƻȊƳŠǊ ƧŜǑǘŠ 
ȊƪǊłŎŜƴȇΦ ±Ŝ ǎǘŀǊǑƝŎƘ ȌłŎƝŎƘ ƳłƳŜ ǘȅǘƻ 
ƘǊłőŜΥ tƻǳƭŀ hƴŘǌŜƧΣ 5ŀƴƛŜƭ ¢ǊƛƪŀƭΣ WƛǌƝ 
{ǘǳŎƘƭƝƪΣ hƴŘǌŜƧ 5ƻƭŜȌŀƭΣCǊŀƴǘƛǑŜƪ hǇƭΣ Wŀƴ 
wŀŘƻǎǘŀΣ !ŘŀƳ YǊǳǘǎƪȇΣ aƛƭŀƴ ±ǊŀōŜŎΣ 
CǊŀƴǘƛǑŜƪ ~ƳŜǊƘŀΣ WŀǊƻǎƭŀǾ bŀřƻΣ hƴŘǌŜƧ 
YǊŜƧőƝΣ ±ƻƧǘŠŎƘ .ƭłƘŀΣ wŀŘƛƳ ¿ǳŎƘŀŘŀǊΦ 

5ƻ ƳƭŀŘǑƝŎƘ Ȍłƪǻ ƴłƳ ǇƻǘŞ ǾŠƪƻǾŠ 
ǎǇŀŘŀƧƝΥ tŀǾŜƭ ¿ƝŘŜƪΣ hǎƪŀǊ .ǊǳƴΣ YŀǊŜƭ 
{ǾƻōƻŘƴƝƪΣ WŀǊƻǎƭŀǾ ¢ƘŜƛƭΣ ±łŎƭŀǾ 5ȅǑƪŀƴǘΣ 
LǾŀƴ wȅǘƴŀǳŜǊΣ aŀǘŠƧ {ƻǳƪǳǇΣ WƛǌƝ {ƳƻƭƝƪΣ 
Wŀƴ tŀƭŀǎΣ aŀǊǘƛƴ [ŀƭƝƪΣ aŀǘŠƧ YƻǇŜŎƪȇΣ 
Pavel Kovalskyi, Jaƪǳō ¢ŀƴƪƽ 

{ǘŀǊǑƝ ǇǌƝǇǊŀǾƪŀΥ 

hǇǊƻǘƛ ǇǌŜŘŎƘƻȊƝ ǎŜȊƻƴŠ ƪŘȅ ƴŀǎǘǳǇƻǾŀƭŀ Ǿ 
ƻƪǊŜǎƴƝ ǎƻǳǘŠȌƛ ŀ ǳǘƪłƴƝ ƘǊłƭŀ ǘǳǊƴŀƧƻǾŠΣ Ǿ 
ƭŜǘƻǑƴƝƳ ǊƻőƴƝƪǳ ƧƛȌ ƘǊŀƧŜ ƻƪǊŜǎƴƝ ǇǌŜōƻǊ ŀ 
ǘƻ ƧŜ ǎƻǳǘŠȌ ŘƭƻǳƘƻŘƻōł őƝǘŀƧƝŎƝ мл 
ǵőŀǎǘƴƝƪǻΦ wƻȊŘƝƭ ƧŜ ǇƻǘŞ ƧŜǑǘŠ Ǿ ƪǾŀƭƛǘŠ 
ǎƻǳǇŜǌǻΣ ǾŠǘǑƛƴƻǳ ǎŜ ƧŜŘƴł ƻ ƳŠǎǘŀ ƪŘŜ ƧŜ 
ǾȇōŠǊ ƘǊłőǻ ƴŜǇƻƳŠǊƴŠ ǾȅǑǑƝ ƴŀƳłǘƪƻǳ 
YƻƭƝƴΣ 2Ŝǎƪȇ .ǊƻŘΣ tŜőƪȅΣ ±ŜƭƛƳΦ bŀ 
ǾȇǎƭŜŘƪȅ ǎŜ ƻǾǑŜƳ ƴŜƘǊŀƧŜΣ ŘǻƭŜȌƛǘŞ ƧŜ ȌŜ 
Ŧƻǘōŀƭ ŘŠŎƪŀ ōŀǾƝ ŀ ȌŜ ǎŜ ƴŜǳǎǘłƭŜ ȊƭŜǇǑǳƧƝΦ 
tƻ ǇƻŘȊƛƳǳ Ƨƛ ǇŀǘǌƝ у ƳƝǎǘƻ Ȋ млΦ ½ŀ ǘȇƳ 
ƴŀǎǘǳǇǳƧƝΥ 5ŀǾƛŘ ½ŜŘƴƝƪΣ CƛƭƛǇ aŀǑƝƴΣ 
~ǘŠǇłƴ tǎƻǘŀΣ aŀǊǘƛƴ bŜǳƳŀƴƴΣ ¢ƻƳłǑ 
¦ǊōŀƴΣ Wŀƪǳō ½ŀƧƝŎΣ tŀǘǊƛƪ 5ǳŦŜƪΣ aŀǊǘƛƴ 
5ǾƻǌłőŜƪΣ [ǳƪłǑ bŜŘǾŠŘΣ YǊǳǘǎƪł bŜƭŀΦ 

5ǊǳȌǎǘǾƻ ǾŜŘŜ ǘǊŜƴŞǊǎƪȇ ƳłƎ ¢ƻƳłǑ 
5ǾƻǌłőŜƪΦ 

aƭŀŘǑƝ ǇǌƝǇǊŀǾƪŀΥ 

½ŘŜ ǇƭŀǘƝ ǘƻǘŞȌ Ŏƻ ǳ ǇǌƝǇǊŀǾƪȅ ǎǘŀǊǑƝ ŀ ǘƻ 
ȊƳŠƴŀ ǎȅǎǘŞƳǳ Ȋ ǘǳǊƴŀƧƻǾŞƘƻ ƴŀ 
ŘƭƻǳƘƻŘƻōƻǳ ǎƻǳǘŠȌΦ ±ȊƘƭŜŘŜƳ ƪ ƴŀǌƝȊŜƴƝ 
C!2w ƴŜƧǎƻǳ ƪ ŘƛǎǇƻȊƛŎƛ ǘŀōǳƭƪȅΣ ǘŀƪȌŜ ǘǳ 
ǾłƳ ōƻƘǳȌŜƭ ƴŜƳƻƘǳ ǳƪłȊŀǘΦ ± ǎƪǳǇƛƴŠ 
ƘǊŀƧŜ мм ǵőŀǎǘƴƝƪǳ ŀ ǘƻ [ƛōƻŘǌƛŎŜΣ YƻƭƝƴ нȄΣ 
±ŜƭƛƳΣ ¢ȇƴŜŎ ƴŀŘ [ŀōŜƳΣ tŜőƪȅΣ 2Ŝǎƪȇ 
.ǊƻŘΣ ±Ŝƭƪȇ hǎŜƪΣ WŜǎǘǌłōƝ [ƘƻǘŀΣ ½łǎƳǳƪȅ 
ŀ wŀŘƛƳΦ ±ȇǎƭŜŘƪȅ Ƨǎƻǳ ƻōőŀǎ ŘƛǾƻƪŞΣ ŀƭŜ 

ǇƭŀǘƝ ȊŘŜ ǎǘŜƧƴŠ Ƨŀƪƻ ǳ ƧŜƧƛŎƘ ǎǘŀǊǑƝŎƘ 
ƪƻƭŜƎǻ ȌŜ ƴŜƧǎƻǳ ŘǻƭŜȌƛǘŠΦ IƭŀǾƴƝ ƧŜ ǊŀŘƻǎǘ 
ȊŜ ƘǊȅΦ ± ǇƻŘȊƛƳƴƝ őŀǎǘƛ ƴŀǎǘǳǇǳƧƛ ǘȅǘƻ 
ŦƻǘōŀƭƻǾŞ ƴŀŘŠƧŜΥ 5ŀǾƛŘ ¿ƻǳŘƭƛk, Leny 
YǳŎƘŀǌΣ ¢ƻƴŘŀ 2ŜǊǾŜƴƪŀΣ [ǳƪłǑ aŀǊŜƪΣ 
hƭƛǾŜǊ {ǘǳŎƘƭƝƪΣ Wŀƴ ½ŜŘƴƝƪΣ ¢ƻƳłǑ tǊǑƻΣ 
hƴŘǌŜƧ tŜǘǊłƪΣ 5ŀǾƛŘ /ƘǊŀƳƻǎǘŀΣ aƛŎƘŀƭ 
5ǳŦŜƪΣ wƻōŜǊǘ bŠƳŜőŜƪΣ hƭƛǾŜǊ 5Ŝ ƭŀ [ǳȊΣ 
bŜƭŀ YǊǳǘǎƪłΣ aƛŎƘŀƭ {ȇƪƻǊŀΣ .ŀǊōƻǊŀ 
/ƘǊŀƳƻǎǘƻǾłΣ [ǳŘƳƛƭŀ ½ŜŘƴƝƪƻǾłΣ [ǳƪłǑ 
YǳōƛőƪŀΣ wŜƴŞ aestek. 

aǳȌǎǘǾƻ ǾŜŘŜ ǘǊŜƴŞǊǎƪł ŘǾƻƧƛŎŜ aƛŎƘŀƭ 
½ŜŘƴƝƪ ŀ Wŀƴ ¿ƻǳŘƭƛƪΦ 

CƻǘōŀƭƻǾƻǳ Ǒƪƻƭƛőƪǳ ǾŜŘŜ aŀǊǘƛƴ 
5ǾƻǌłőŜƪΦ ½ŘŜ ǎŜ ǎŎƘłȊƝ ŘŠǘƛ ǇǌŜŘǑƪƻƭƴƝƘƻ 
ǾŠƪǳ ŀ ǳőƝ ǎŜ Ŏƻ ƧŜ ǾǻōŜŎ ƪƻǇŀƴłΦ 

CƻǘōŀƭƻǾȇ ǾȇōƻǊ ǎŜ ǎŎƘłȊŜƭ ƧŜŘƴƻǳ ǘȇŘƴŠ 
ǾŜ ǎƭƻȌŜƴƝ .ƛǘǊƳŀƴ WƛǌƝΣ 5ǾƻǌłőŜƪ ¢ƻƳłǑΣ 
aǊłȊŜƪ YŀǊŜƭΣ ~ŀŦǊłƴŜƪ tŜǘǊΣ bŜŘǾŠŘ 
!ƴǘƻƴƝƴΣ tƻǳƭŀ WŀǊƻǎƭŀǾ ǎǘΦΣ tǊƻŎƘłȊƪŀ 
wŀŘŜƪΣ IǊŀōŀƭ 5ǳǑŀƴΣ .ƭŀȌŜƪ wƻƳŀƴΣ 9ȄƴŜǊ 
hƴŘǌŜƧΣ aŀǑƝƴ Wŀƴ ƳƭΦΣ IƻǾƻǊƪŀ WŀǊƻǎƭŀǾ 

¢ŀƪ ǘƻǘƻ ƧŜ ǎǘǊǳőƴŞ ǎƘǊƴǳǘƝ ŦƻǘōŀƭƻǾŞƘƻ 
ǇƻŘȊƛƳǳ ǾŜ ±ƛƪǘƻǊƛƛ wŀŘƛƳΦ bŠƪǘŜǊł 
ŘǊǳȌǎǘǾŀ ƴłƳ ŘŠƭŀƧƝ ǊŀŘƻǎǘ Ƨƛƴł ǳȌ ƳŞƴŠ 
ŀƭŜ ǘƻ ǳȌ ǘŀƪ ōȇǾłΦ /ƘǘŠƭ ōȅŎƘ ƳƻŎ 
ǇƻŘŠƪƻǾŀǘ ǎǾȇƳ ƪƻƭŜƎǻƳ ŀ ƪŀƳŀǊłŘǻƳΣ 
ƪǘŜǌƝ ǎŜ ǇƻŘƝƭŜƧƝ ƴŀ ŎƘƻŘǳ ƪƭǳōǳ ŀǙ ǳȌ Ƨŀƪƻ 
ǘǊŜƴŞǌƛ ƴŜōƻ Ƨŀƪƻ őƭŜƴƻǾŞ ǾȇōƻǊǳΦ ±ǑŜƳ 
ōȅŎƘ ǊłŘ ǇƻǇǌłƭ ƘƻŘƴŠ ǑǘŠǎǘƝ ŀ ǇŜǾƴŞ 
ƴŜǊǾȅ Řƻ ŘŀƭǑƝƘƻ ǊƻƪǳΦ ! ǾǑŜƳ ƴŀǑƝƳ 
ŦŀƴƻǳǑƪǻƳ ŘŠƪǳƧƛ Ȋŀ ǇǊƻƧŜǾŜƴƻǳ ǇǌƝȊŜƶΣ 
ōǳŘŜƳŜ ǎŜ ƳƻŎ ǘŠǑƛǘΣ ŀȌ ǎƪƻƴőƝ ȊƛƳŀ ŀ 
ǊƻȊƧŜŘŜ ǎŜ ƧŀǊƴƝ őłǎǘ ǎŜȊƻƴȅΣ ƪǘŜǊƻǳ ǎƛ 
ŘƻǳŦłƳ ƴŜƴŜŎƘłǘŜ ǳƧƝǘ ŀ ōǳŘŜǘŜ Ǿ ƘƻƧƴŞƳ 
Ǉƻőǘǳ ŎƘƻŘƛǘ ǇƻǾȊōǳȊƻǾŀǘ ƴŀǑŜ ƘǊłőŜ 
ƘƻƴƝŎƝ ǎŜ Ȋŀ ƪǳƭŀǘȇƳ ƴŜǎƳȅǎƭŜƳΦ 

IŜȊƪŞ ǾłƴƻŎŜ ŀ ǑǙŀǎǘƴȇ ƴƻǾȇ Ǌƻƪ ǇǌŜƧŜ za 
Viktorii Radim. 

5ǳǑŀƴ IǊŀōŀƭΣ 
¢ŀƧŜƳƴƝƪ ǘŠƭƻǾȇŎƘƻǾƴŞ ƧŜŘƴƻǘȅ ±ƛƪǘƻǊƛŀ wŀŘƛƳΦ 
 



tǊƻƧŜƪǘ tǊƻōŀőƴƝ ŀ ƳŜŘƛŀőƴƝ ǎƭǳȌōȅ 
ǇƻƳłƘł ƻōŠǘŜƳ ǘǊŜǎǘƴȇŎƘ őƛƴǻ 

Stali jste se obŊt² trestn®ho ļinu? Kladete si 

ot§zku, proļ se to muselo st§t zrovna 

V§m? Ovl§daj² V§s pocity smutku, 

strachu, vzteku ļi nespravedlnosti? Nev²te, 

kam pŚesnŊ se s Vaġ² t²ģivou situac² obr§tit 

o radu anebo pomoc? Nejste v tomto sami! 

Pr§vŊ pro V§s je tu totiģ projekt ĂProļ 

zrovna j§?ñ, kterĨ po cel® ĻR pom§h§ 

obŊtem trestn® ļinnosti. 

ObŊt² zloļinu se stala tak® postarġ² 

dŢchodkynŊ z Kol²nska, pojmenujme si ji 

tŚeba Dana. Pan² Dana se stala obŊt² 

majetkov® trestn® ļinnosti, kdy z n² 

pachatel postupnŊ pod rŢznĨmi z§minkami 

jako placen² vĨģivn®ho na poļetn® 

potomstvo ļi rekonstrukce bytu vyl§kal 

pen²ze a ġperky v celkov® hodnotŊ 280 000 

Kļ. Muģ pen²ze nevracel a aģ od policie 

pan² Dana zjistila, ģe pachatel m§ jen jedno 

d²tŊ, na kter® nav²c vĨģivn® dlouhodobŊ 

neplat², a o vr§cen² penŊz, celoģivotn²ch 

¼spor, nepadla ani Śeļ. U pan² Dany se 

vyskytly siln® pocity zostuzen², kŚivdy, 

zneuģit² a bezradnosti, nevŊdŊla, jak d§l 

postupovat, krom toho pŚiġla o dlouho 

stŚ§dan® ¼spory, takģe i jej² soci§lnŊ-

ekonomick§ situace se stala ne¼nosnou. 

Obr§tila se ve sv® situaci na poradnu 

projektu ĂProļ zrovna j§?ñ v Kol²nŊ - 

nejprve zprostŚedkovanŊ, neboŠ pociŠovala 

stud, strach a nemŊla ihned odvahu k 

pŚ²m®mu setk§n², jelikoģ nevŊdŊla, co 

mŢģe ļekat. Po emailu nakonec bylo 

domluveno osobn² setk§n² s poradcem. Na 

schŢzce byla Dana citlivŊ vyslechnuta, 

dostala moģnost sd²let sv® vlastn² pocity, 

d§le byla poradcem informov§na o 

trestn²m Ś²zen², vļ. Moģnosti pod§n² 

trestn²ho ozn§men². Tak® j² byla nab²dnuta 

moģnost doprovodu na policii. VŊci se tak 

koneļnŊ zaļaly pomalu hĨbat. Krom 

pravidelnĨch telefonickĨch konzultac² 

probŊhla jeġtŊ dalġ² 2 osobn² setk§n², kdy 

byla pan² Dana vģdy citlivŊ vyslechnuta a 

prŢbŊģnŊ informov§na o prŢbŊhu trestn²ho 

Ś²zen² a o tom, jak poģ§dat o n§hradu 

ġkody. A jakĨ byl dalġ² vĨvoj? Pan² Dana 

podala trestn² ozn§men² na pachatele, 

doġlo k vyġetŚov§n², nyn² prob²h§ Ś²zen² 

pŚed soudem, kdy Dana naġla odvahu pŚij²t 

k hlavn²mu l²ļen² a o zpŢsoben® ¼jmŊ 

otevŚenŊ hovoŚit. Pan² Dana tak dok§zala 

pŚekonat pocity bezradnosti, dle svĨch slov 

poc²tila nesm²rnou ¼levu, kdyģ mohla svŢj 

pŚ²bŊh s nŊkĨm sd²let, a velmi pozitivnŊ 

hodnotila sluģby poradny, neboŠ krom 

psychick® a soci§ln² podpory se j² dostalo 

takt®ģ potŚebnĨch pr§vn²ch informac², a 

tak jiģ z trestn²ho Ś²zen² nemŊla strach. 

Dok§zala se odrazit od pomysln®ho dna, 

spolupr§ce s poradnou vġak nen² jeġtŊ 

ukonļena, poradce je pŚipraven DanŊ d§le 

poskytovat poradenstv² i pomoc. 

Nen² pr§zdnou fr§z², ģe obŊt² trestn®ho 

ļinu se mŢģe st§t kdokoliv, aniģ by k tomu 

dal z§minku, jak se ostatnŊ pŚihodilo pan² 

DanŊ. Pokud se tato neblah§ ud§lost stane, 

negativn² pocity a obavy z trestn²ho Ś²zen² 

jsou pŚirozen®, je vġak dŢleģit® situaci 

Śeġit, dok§zat negativn² pocity pŚekonat a 

znovu se postavit na vlastn² nohy. PodobnŊ 

jako pan² DanŊ tak i V§m mŢģe pomoci 

pr§vŊ projekt ĂProļ zrovna j§?ñ. ĂTento 

projekt je financov§n EvropskĨm 

soci§ln²m fondem a je realizov§n Probaļn² 

a mediaļn² sluģbou ĻR, pŢsob² ve v²ce neģ 

40 mŊstech po cel® ĻR a je zamŊŚen na 

pr§vn² a psychosoci§ln² poradenstv² a 

pomoc vġem, kteŚ² se c²t² bĨt obŊt² 

trestn®ho ļinu, byŠ se mŢģe napŚ²klad 

jednat jen o pŚestupek. Je dŢleģit® 

zdŢraznit, ģe sluģby jsou poskytov§ny 

naprosto bezplatnŊ a jsou urļeny vġem, 

kteŚ² se c²t² bĨt obŊt² trestn® ļinnosti, 

nehledŊ na svŢj vŊk, pohlav² ļi zpŢsobenou 

¼jmu, kaģd§ obŊŠ, tŚeba i bagateln²ho 

skutku, si totiģ zaslouģ² adekv§tn² p®ļi, 

neboŠ proģ²v§n² ¼jmy mŢģe bĨt velmi 

osobit®ñ, komentuje smysl a c²l projektu 

Tom§ġ Kellner, region§ln² koordin§tor. V 

r§mci stŚedn²ch Ļech pŢsob² poradna i v 

Kol²nŊ, konkr®tnŊ v s²dle Probaļn² a 

mediaļn² sluģby na adrese Rimavsk® 

Soboty 992. Poradenstv² poskytuj² zkuġen² 

a vzdŊlan² poradci, kteŚ² se snaģ² o 



maxim§lnŊ citlivĨ, disktr®tn² a 

profesion§ln² pŚ²stup. ĂNaġi poradnu lze 

kontaktovat telefonicky na mobilu +420 

734 362 965 nebo +420 737 247 437, 

emailovŊ (ebenesova@pms.justice.cz, 

kfantova@pms.justice.cz) nebo i osobnŊ 

bez objedn§n² v pondŊl² od 14 do 16 hodin 

a ve stŚedu od 8 do 10 hodin. DveŚe u n§s 

jsou otevŚen®, snaģ²me se maxim§lnŊ vyj²t 

vstŚ²c a pomoci, uplatŔujeme maxim§lnŊ 

diskr®tn² pŚ²stup a naġe sluģby jsou zcela 

zdarma. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

½łƪƭŀŘƴƝ Ǒƪƻƭŀ ŀ aŀǘŜǌǎƪł Ǒƪƻƭŀ 
Radim 

 

5=Y¦W9 ±~9a h.2!b®aΣ 

ƪǘŜǌƝ ǇǌƛǎǇŠƭƛ Řƻ ǑƪƻƭƴƝƘƻ ōƭŜǎƪƻǾŞƘƻ ǎōŠǊǳ 
ǎǘŀǊŞƘƻ ǇŀǇƝǊǳΦ 
ǌƝƧŜƴ нлмп 

 

/ŜƭƪŜƳ ōȅƭƻ ƴŀǎōƝǊłƴƻ ммΦлул ƪƎ 

ǇŀǇƝǊǳΦ 

v ƳŀǘŜǌǎƪŞ ǑƪƻƭŜ оΦпмрΣр ƪƎ ǇŀǇƝǊǳΣ 

v ȊłƪƭŀŘƴƝ ǑƪƻƭŜ  тΦсспΣр ƪƎ ǇŀǇƝǊǳΦ 

{ōŠǊǳ ǎŜ ƴŜȊǵőŀǎǘƴƛƭƻ с ȌłƪǻΦ 

5ŠƪǳƧŜƳŜ ǾǑŜƳ ƻōőŀƴǻƳΣ ƪǘŜǌƝ 

ǇǌƛǎǇŠƭƛ ŘŠǘŜƳΣ 

 ƻōȅǾŀǘŜƭǻƳ  5t{ ŀ ƧŜƧƛŎƘ                                        

ǇŜőƻǾŀǘŜƭŎŜ hΦ ±ŀǊƘƻƭƻǾŞ. 

½ŀ ǇƻƳƻŎ Ǉǌƛ ƻǊƎŀƴƛȊŀŎƛ ŀƪŎŜ 

ŘŠƪǳƧŜƳŜ ȊŀƳŠǎǘƴŀƴŎǻƳ hōŎŜ 

Ǉŀƴǳ tΦwǻȌƛőƪƻǾƛ ŀ WΦ.ƛǘǊƳŀƴƻǾƛΦ 

¢ŠǑƝƳŜ ǎŜ ƴŀ ŘŀƭǑƝ ǎǇƻƭǳǇǊłŎƛ 

v ǇǌƝǑǘƝƳ ǑƪƻƭƴƝƳ ǊƻŎŜΦ 

¿łŎƛ ŀ 

ȊŀƳŠǎǘƴŀƴŎƛ 

½~  ŀ a~ 

Radim. 

 

 

± ǊƻŎŜ нлмр ōǳŘŜƳŜ ǾȅōƝǊŀǘ ǇƻǇƭŀǘƪȅ Ȋŀ 
odpad a ze psa od 26. ledna 2015, abychom 
ƳƻƘƭȅ Ǿ ƪƭƛŘǳ Řƻƪƻƴőƛǘ ǵőǘƻǾłƴƝ Ǌƻƪǳ нлмп ŀ 

ǇǌŜŘŀǘ Řƻ ǵőŜǘƴƛŎǘǾƝ ǎǘłǘǳΦ 

Poplatek za odpad pro rok 2015 

{Ǉƭŀǘƴƻǎǘ ǇƻǇƭŀǘƪǳΥ ƪǾŠǘŜƴ нлмрΣ ŘŠƭŜƴŞ 
platby listopad 2015 

Sazby poplatku : 250,-- Yő ƴŀ ƻǎƻōǳ ǎ 
ǘǊǾŀƭȇƳ ǇƻōȅǘŜƳ Ǿ ƻōŎƛ wŀŘƛƳ 

250,-- Yő Ȋŀ ǊŜƪǊŜŀőƴƝ ƻōƧŜƪǘ 

hŘ ǇƻǇƭŀǘƪǳ Ƨǎƻǳ ƻǎǾƻōƻȊŜƴŞ ŘŠǘƛ Řƻ с ƭŜǘ 
όǾőŜǘƴŠύ 

Poplatek ze psa 2015 

{Ǉƭŀǘƴƻǎǘ ǇƻǇƭŀǘƪǳΥ ōǌŜȊŜƴ нлмр 

Sazba poplatku: 60,-- Yő κ ǇŜǎ 

LǊŜƴŀ aǊłȊƪƻǾł ŀ tŜǘǊŀ tƻǎǇƝǑƛƭƻǾł ±łƳ 
ǇǌŜƧƝ ǎǇƻƪƻƧŜƴŞ ±łƴƻŎŜ ŀ ƪƭƛŘƴȇ Ǌƻƪ нлмр 

 

.Lhb#5h.¸ 

¢9waNb¸ ±¸±#¿9bN 
PROSINEC 2014 ς .y9½9b нлмр 

16.12.2014 

6.1.2015 

20.1.2015 

3.2.2015 

17.2.2015 

3.3.2015 

17.3.2015 

31.3.2015 

h5 5¦.b! нлмр ht=¢ Y!¿5; ̈ ¢9wºΗ 



hŘŘƝƭ ǎǘƻƭƴƝƘƻ ǘŜƴƛǎǳ ±ƛƪǘƻǊƛŜ 
Radim v podzimu 
ǎŜȊƽƴȅ нлмпκнлмр 

± ǊŜƎƛƻƴłƭƴƝƳ ǇǌŜōƻǊǳ 
ƻƪǊŜǎǳ YƻƭƝƴ ƧŜ ŘǊǳȌǎǘǾƻ 
α!ά ǇǊǻōŠȌƴŠ ƴŀ тΦ ƳƝǎǘŠ 
Ȋ мн ǵőŀǎǘƴƝƪǻΦ .ŠƘŜƳ Ǌƻƪǳ ǎŜ ǎǘǌƝŘŀƭƛ tŜǘǊ 
{ǾƻƧǑŀΣ ±ƭŀǎǘƛƳƛƭ yƝƘŀΣ ±łŎƭŀǾ 5ƻǎƪƻőƛƭ ŀ 
YƭłǊŀ wǻȌƛőƪƻǾł ƴŜōƻ !ƴƴŀ {ǘǊłƴǎƪłΦ 

± ǊŜƎƛƻƴłƭƴƝ ǎƻǳǘŠȌƛ мΦ ǘǌƝŘȅ ƻƪǊŜǎǳ YƻƭƝƴ 
ŘǊǳȌǎǘǾƻ α.ά ƻōǎŀŘƛƭƻ пΦ ƳƝǎǘƻ Ȋ мм ŀ 
ƴŀǎǘǳǇƻǾŀƭƛ aƛƭƻǎƭŀǾ aŀǑƝƴΣ WŀǊƻǎƭŀǾ 
tǊƻǊƻƪΣ tŀǾŜƭ ¢ƘƛŜƭΣ WƻǎŜŦ YƭƛƳłƪ ŀ ±łŎƭŀǾ 
[łƎƴŜǊΦ 

± ǊŜƎƛƻƴłƭƴƝ ǎƻǳǘŠȌƛ нΦ ǘǌƝŘȅ ŘǊǳȌǎǘǾƻ α/ά 
ǎƪƻƴőƛƭƻ ƴŀ оΦ ƳƝǎǘŠ Ȋ мн ƻŘŘƝƭǻ Ǿ ǎŜǎǘŀǾŠ 
WŀǊƻǎƭŀǾ tǊƻǊƻƪΣ 9ƭƛǑƪŀ tǊƻǊƻƪƻǾł Σ ¢ƻƳłǑ 
IƻǾƻǊƪŀΣ ±łŎƭŀǾ aŜǎŜǊƻŘΦ (Jaroslav Prorok) 

 

5Šǘƛ ȊŜ ½łƪƭŀŘƴƝ Ǒƪƻƭȅ ƧƛȌ ǘǊŀŘƛőƴŠ 
ǇǌƛǑƭȅ ǇƻǇǌłǘ ƘŜȊƪŞ ǎǾłǘƪȅ 
ƻōȅǾŀǘŜƭǻƳ 5t{ wŀŘƛƳ ŀ 

ǇǊŀŎƻǾƴƝƪǻƳ hōŜŎƴƝƘƻ ǵǌŀŘǳ Ǿ 
Radimi. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

{¢!± ±h5ha=w® 

 

 

bŀƘƭŀǎǘŜ ǎƛ ǎǘŀǾ ǾƻŘƻƳŠǊǻ ƴŀ 

hōŜŎƴƝ ǵǌŀŘ Řƻ 

23.12.2014 

13.10. exkurze ZĠ Radim na 

skl§dce (4.+5.roļ.) 



A takhle V§noce 

promŊnily naġ² ġkolu 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

±łƴƻŎŜ 

±łƴƻŎŜΣ ǾłƴƻŎŜΣ ǾƝǘŜƧǘŜ Ǉƻ ǊƻŎŜΦΦΦΦΦΦ     
{ƭƻǾƻ αǾłƴƻŎŜά ȊƴłƳŜ ǾŜƭƛŎŜ ŘƻōǌŜΦ WŜ ǘƻ 
őŀǎ Ǉƭƴȇ ǊŀŘƻǎǘƛ ŀ ǾǑƛŎƘƴƛ ǎŜ ƴŀ ƴŠƧ ǘŠǑƝƳŜΦ 
bŜƧƭŞǇŜ ƻ ǾłƴƻŎƝŎƘ ǾȅǇǊłǾŠƧƝ ƴŀǑŜ ōŀōƛőƪȅΦ 
α¢ŜƴƪǊłǘ ƧŜǑǘŠ ƴŜƧŜȊŘƛƭŀ Ǉƻ ǎƛƭƴƛŎƛ ŀǳǘŀΣ ŀƭŜ 
ǇƻǾƻȊȅ ǘŀȌŜƴŞ ƪƻƶƳƛΦ ± prosinci napadal 
ǎƴƝƘ ŀ ǾǑŜŎƘƴƻ ōȅƭƻ ǇƻƘłŘƪƻǾŞΦ 
IƻǎǇƻŘȅƶƪȅ ƳŠƭȅ ƴŜƧǾƝŎŜ ǇǊłŎŜ ǎŜ ǾǑŜƳƛ 
ǇǌƝǇǊŀǾŀƳƛΣ ǘŀƪ Ƨŀƪƻ ƳŀƳƛƴƪȅ ŘƴŜǎΦ !ƭŜ 
ƴŀǾƝŎ ƧŜǑǘŠ ǾȅǊłōŠƭȅ ŘłǊƪȅ ǇǊƻ ǎǾŞ ƳƛƭŞΦ 
tǊƻ Ƙƻƭőƛőƪȅ Ǒƛƭȅ ǇŀƴŜƴƪȅ Ȋ ƭłǘƪȅΣ ǇƻƭǑǘłǌƪȅ 
ŀ ǇŜǌƛƴƪȅ Řƻ ƪƻƭŞōƪȅΦ YƻƭŞōƪȅ ȊŜ ŘǌŜǾŀ 
ǾȅǌŜȊłǾŀƭƛ ŘŠŘŜőƪƻǾŞΦ tǊƻ ŎƘƭŀǇŜőƪȅ Ǒƛƭȅ 
ƘŀŘǊƻǾŞ ƳƝőƪȅΣ ƪǘŜǊŞ ǎŜ ǾȅŎǇłǾŀƭȅ 
pipinami ƴŜōƻ ƭłǘƪƻǳΦ aƝőƪȅ ǎƛŎŜ 
ƴŜǎƪłƪŀƭȅΣ ŀƭŜ ƘǊłǘ ǎŜ ǎ ƴƛƳƛ ŘŀƭƻΦ !ǳǘƝőƪƻŀ 
se dala tak leda vymodelovat nebo 
ƴŀƳŀƭƻǾŀǘΦ 5Šǘƛ ōȅƭȅ ǎƪǊƻƳƴŠƧǑƝ ƴŜȌ ŘƴŜǎΦ 
bŜōȅƭŀ ŀƴƛ ǘŜƭŜǾƛȊŜ ŀ ǘŀƪ ƴŀǑƭȅ ǇƻŘ 
ǎǘǊƻƳŜőƪŜƳ ƪƴƛƘǳ Ǉƭƴƻǳ ǇƻƘłŘŜƪΣ ƪǘŜǊŞ 
őŜǘƭŀ ŎŜƭł ǊƻŘƛƴŀΦ bŀ ǾłƴƻőƴƝƳ 
stromŜőƪƪǳ ǾƛǎŜƭŀ ƧŀōƭƝőƪŀ ƳƝǎǘƻ ƭŜǎƪƭȇŎƘ 
ƻȊŘƻō ŀ ǌŜǘŠȊȅ ƴŀ ǎǘǊƻƳŜƪ ǎƛ ǾȅǊłōŠƭȅ ŘŠǘƛ 
samy z ǇŀǇƝǊǳ ŀ ȊŜ ǎƭłƳȅΦ ¢ŀƪŞ ȊǾƝǌłǘƪŀ 
ƳŠƭŀ ǊłŘŀ ǾłƴƻŎŜΦ YƻƴŠΣ ƪǊłǾȅΣ ǘŜƭłǘƪŀΣ 
ƪƻȊȅΣ ǇǊŀǎłǘƪŀΣ ƘǳǎȅΣ ǎƭŜǇƛŎŜΣ ƪǊłƭƝŎƛΣ ǇǎƛΣ 
ƪƻőƪȅ ƛ ƻǎǘŀǘƴƝ Řƻǎǘŀƭƛ ƻŘ ƘƻǎǇƻŘłǌŜ ƴŀ 
~ǘŠŘǊȇ ŘŜƴ ǎǾłǘŜőƴƝ ǾŜőŜǌƛΣ ǘŜŘȅ ǾǑŜŎƘƴƻ 
Ŏƻ ƳŠƭƛ ǊłŘƛΦ aȅǎƭƛǾŎƛ ƴƻǎƛƭƛ ŘƻōǊƻǘȅ 
ȊǾƝǌłǘƪǻƳ Řƻ ƭŜǎŀΦ 

V ƧƛȌƴƝŎƘ 2ŜŎƘłŎƘ ǇŜƪƭȅ ƳŀƳƛƴƪȅ ǘƻƭƛƪ 
ǾłƴƻőŜƪΣ ƪƻƭƛƪ ōȅƭƻ őƭŜƴǻ ǊƻŘƛƴȅΦ bŜƧǾŠǘǑƝ 
Ǿłƴƻőƪǳ Řƻǎǘŀƭ ǘŀǘƝƴŜƳΣ ǇƻǘƻƳ ƳŀƳƛƴƪŀ ŀ 
ƪŀȌŘŞ ŘƝǘŠ Řƻǎǘŀƭƻ ǎǾƻǳ Ƴŀƭƻǳ ǾłƴƻőƪǳΦ 
V ōŀƭƝőƪǳ ƳŠƭƻ ƧŜǑǘŠ ǎƛǑŜƴŞ ǑǾŜǎǘƪȅΣ ƪǌƝȌŀƭȅ 
z ƧŀōƭŜƪΣ ƻǌŜŎƘȅΣ Ƨŀōƭƪŀ ŀ ƘǊǳǑƪȅΦ 

V ǇƻƪƻƧƛ ǾƻƴŠƭƻ ƧŜƘƭƛőƝΣ ǎǾƝǘƛƭȅ ǎǾƝőƪȅ ŀ 
v ƪŀƳƴŜŎƘ ǇǊŀǎƪŀƭƻ ŘǌŜǾƻΦ .ȅƭƻ ǘƛŎƘƻΣ 
ǾǑƛŎƘƴƛ ǎŜ ǊŀŘƻǾŀƭȅΦά 

tƻƪƻƧΣ ǊŀŘƻǎǘΣ ǑǘŠǎǘƝ ŀ ȊŘǊŀǾƝ ŀǙ ƴŀǇƭƴƝ ±ŀǑŜ 
ǎǾłǘŜőƴƝ Řƴȅ ŀ ǘŀƪŞ ŎŜƭȇ ƴƻǾȇ ǊƻƪΗ 

Wŀƴŀ WƛǊłǎƪƻǾł 

 
  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

JUBILEA 

{ŜƛŦŜǊǘƻǾł !ƭƻƛǎƛŜ 
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~ǘǊǳƴŎ aƛƭƻǎƭŀǾ 
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